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Jüri Teemant: "Nokia on maaiima 
parim tööandja."

EBSi vilistlane Jüri Teemant lõpetas EBSi
rahvusvaheliseäri magistriprogrammi 2003.
aasta kevadel. See oli Tallinna Tehnikaülikooli
majandusteaduskonna lõpetamisest üle
kümne aasta hiljem. Hetkel töötab Teemant
Nokias ning jagab oma elu Tallinna ja Helsingi
vahel. , ,, „Loe tk 8 Jüri Teemant

Peeter Kross: "Ära tee teisete seda, 
mida sa ei taha, et suite tehakse!"

Peeter Kross

Peeter Kross on inimene, kes tegelikult 
tutvustamist ei vaja. Kes aga Peeter 
Krossist eriti midagi ei tea, siis neil on 
järgnevast intervjuust võimalus lugeda, 
kuidas Peeter Kross EBSi sattus ja 
mismoodi tema maailma näeb.

Loe tk 9

What do you know about Estonia?
At the Estonian Business School we study globalization, international 
business administration, different customs of different countries, and 
many other subjects where we learn about the rest of the world. But how 
much do the future managers or CEO's of different countries know 
about us, about Estonia? I asked around among students from all 
around the world who all study business at The European Business
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M/Me/ //arm; õpp/m/ne 
po/e mu//e An/nag/ ras/re
Tegus ebsikas Mihkel Härm 
omandab kaht kõrgharidust 
korraga. Ta leiab, et ülikoolides 
võiks olla rohkem erinevaid 
õppekavu, mistõttu tudeng ei 
peakski korraga kahes koolis 
käima. , ^

Aoe //r 4

tõpefagem su/fsefam/ne/

Suitsetamise probleem on EBSis 
aktuaalne olnud juba kooli 
loomisest saadik. Suitsetajaid võib 
kohata kambakesi nii kooli ukse 
ees, pargis kui ka parklas. 
Gümnasistid ning töötajad 
hingavad värsket õhku läbi tiitri 
enamasti pargis, tudengid see
vastu koolile lähemal. toe //r 5
fras/nus/asena (/n/yers/fe 
C/aocfe Bemar /̂s 
PranfSMS/naa/

Helen Koht õpib vahetusüli- 
õpilasena Prantsusmaa gastronoo- 
miapealinnas Lyonis Universite 
Claude Bernardis.
„Üks asi, mis mind siin väga 
häirib, on asjade venimine," on 
Koht õnnetu. „01en Eestis 
harjunud, et enamik asju tehakse 
kiiresti, aga siin võtab kõik aega." 
Samuti on Koht veendunud, et 
Lyon on tehnoloogilise arengu 
poolest Eestist maas. „Lyoni 
kesklinnas on täpselt kolm 
kohvikut, kus on võimalik 
Internetti kasutada ja kõigest ühel 
neist on WiFi," on Koht hämmin
gus. „Minu jaoks on Internet juba 
nii iseenesestmõistetav, et ma 
lihtsalt ei mõista sellist asja."

to e  //r 6

/fa/n /Wefsaofs /ru/ 
0</race//7 /än/ru
Tudengilehes oleme lühidalt 
kajastanud, kes on need 
inimesed, kes seisavad meie 
üliõpilasesinduse eesotsas. Küll 
aga pole paljudel tudengitel 
aimugi, kes on need inimesed, kes 
juhivad üliõpilasesinduse 
allüksusi ehk institutsioone. 
Järgnevates lehenumbrites 
tutvustame neid tundmatuid, 
kuid meile olulisi tegelasi 
lähemalt.
Kammerkoori institutsioonijuht 
Kairi Metsaots on võõrkeelte ja 
ärikorralduse eriala kolmanda 
kursuse tudeng.
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veerg
Hoiate käes 
uue aasta esi
mest Tudengi- 
lehte, nimelt 
jaanuarikuu 
numbrit. Talv 
on käes, kuid 
kurb on tõde
da, et lumi 
p o l e  v e e l  
E e s t i s s e  
jõudnud. Ilm 
on soe ja vih
m ane n in g  
tu n du b , et 
saabunud on 
pigem kevad 
või sügis.

S e e k o rd s e s  
numbris saa
vad ebsikad 
EBSi tegev

direktori Peeter Krossiga, kellega 
arutlesime elu ja maailma asjade üle 
ning puudutasime EBSiga seotud 
teemasid. Lisaks Peeter Krossile on 
meiega oma tarku mõtteid jaganud 
EBSi rahvusvahelise äri magistri- 
programmi vilistlane ja turundusguru 
Jüri Teemant. Kindlasti ei saa ka 
mainimata jätta tegusat ebsikat 
Mihkel Härmi.

Kuna on saabunud aasta 2007, siis 
tagasi vaadetes võib nii EBS kui ka 
EBSi Üliõpilasesindus 2006. aastat 
n im etada  korda lä in u ks. EBSi 
kordaminekute hulka võib lugeda 
koostöölepinguid TTÜ ja EKAga. 
Üliõpilasesinduse poole pealt olgu 
kindlasti nimetatud edukas sünni
päevapidu ja Welcome Par^y.

Kindlasti ei tasuks mõelda ainult 
endale, vaid ka nendele inimestele ja 
eelkõige lastele, kes ei saanud jõule ja 
aastavahetust koos perekonnaga 
veeta. Paljudel lastel polegi vanemaid, 
kellega koos jõulurõõmu jagada, kuid 
EBSi Üliõpilasesinduse südamliku 
projekti „Aita endast väiksemat" 
raames oli meil rõõm valmistada 
heameelt Maidla lastekodu lastele. 
Kokkuvõtteks võib öelda, et see 
õnnestus 100%-liselt, sest imetore oli 
vaadata laste säravaid silmi, kui nad 
avasid oma kingikotte.

Tudengileht oma usinate ajakirjani
kega aga võttis oma semestri kokku 
erinevaid glögisid proovides ja uue 
aasta plaane paika pannes. Soovitan 
ka teil uueks aastaks uued eesmärgid 
ja soovid seada, et oleks ka järgmisel 
aastal midagi, mille nimel pingutada 
ning saavutatu üle aasta lõpus jälle 
rõõmu tunda.

Kogu Tudengileht soovib kõigile head 
uut aastat ja edukat eksamisessiooni!

Kohtumiseni veebruaris!
Anu Kerdi

lähemalt tuttavaks

PALJU ÕNNE EBSi 
SÜNNtPÄEVALASTELE:

Jaanuar

Malle Schaffrik 07. jaanuar
EBS Juhtimiskoolituse Keskuse 

kliendisuhete arendusjuht

Gerty Baumann 08. jaanuar
EBS Juhtimiskoolituse Keskuse 

koolitusjuht

Merle Lõhmus 09. jaanuar
EBS Juhtimiskoolituse 
Keskuse juhtvõppejõud

Alari Purju 10. jaanuar
professor, majandusteooria 

õppetooli juhataja, 
sotsiaalteaduste instituudi 

direktor

Irina Nikitina 26. jaanuar
vene keele lektor

Veebruari esimene poo!

Heidy Eskor - Kiviloo 02. veeb
EBS Juhtimiskoolituse Keskuse 
rahvusvaheliste projektide juht

Reet Talvik 05. veebruar
EBSi personalispetsialist

Rivo Raaper 06. veebruar
IT teenistuse arvutiinsener

Annika Bauer 09. veebruar
õppeosakonna õppekonsultant

Jana Laar 10. veebruar
ettevõtluse õppetooli õppe- ja 

uurimisassistent Natuke naija
1. Maria Tilk, Kultuuridevaheline suhtlemine 
"Mis värk on?" (tänapäeva õppejõu keelekasutus)
"Inimene sööb päikest. Soomeugrilased on üsna vähe 
armukadedad, sest lihtsalt energiat ei ole!"
"Kui mees ja naine päeval tülitsevad, ei tohi nad öösel 
samas voodis magada!"
"Seks on madal mäng!"
"Mees on nõrk!"
"Oma vennalt ei tohi võtta rohkem kui 1/6!

2. Ludmilla Podolski elumoto:
"Värske õhk, rohkelt kohvi ja kaks drinki päevas!"

3. Students from European Business School (EBS) in 
Germany made a little joke about themselves and foreign 
students.

Question: How many EBS students does it take to change a 
lightbulb?

A: None. The exchange students would take off to the 
Bartholomae anyway and German students (who wouldn't 
join the foreigners) always have their candles ready.

Toimetus
Peatoimetaja: Anu Kerdi 

Kujundaja: Priit Parve 
Keetetoimetaja: Killu Paldrok 

Fotograaf: Rain Dorbek
Toimetus: Jevgenia Vannari, Karin Laurima, Triin 

Rebane, Kati Valvik, Liisa Kangust, 
Jelena Golubeva.

Kirjutage meile: tudengileht@ebs.ee 
Heiistage: 665 1365 

Või astuge läbi: ruum 205
Väljaandja: EBS Üliõpilasesindus 

Trükk: EBS Print 
T iraaž:2000

A: Ten. One to actually change it and 9 
to figure out proper recycling 
procedure.

A: One hundred and one. One to change 
it and hundred to find a store in 
Oestrich-Winkel selling lightbulbs 
after 18:30.

A: Four. One German student to come 
up with really efficient way of doing it, 
and three gueststudents to make it a 
fun experience

A: None. They can party in the dark.

mailto:tudengileht@ebs.ee


Kairi Metsaots kui Duraceiii jänku
Triin Rebane
BBL-2
triin. rebane@ebs. ee

Tudengilehes oleme 
lühidalt kajastanud, 
kes on need inimesed, 
kes seisavad meie 
ü l i õ p i l a s e s i n d u s e  
eesotsas. Küll aga pole 
paljudel tudengitel  
aimugi, kes on need 
inimesed, kes juhivad 
ü l i õ p i l a s e s i n d u s e  
allüksusi ehk insti
tutsioone.
Jä rgneva te s  l e h e 
numbrites tutvustame 
neid tundmatuid, kuid 
meile olulisi tegelasi 
lähemalt.
Kammerkoori institut- 
s i o o n i j u h t  K a i r i  
Metsaots on võõrkeelte 
ja ärikorralduse eriala 
kolmanda kursuse  
tudeng. Märksõna, 
millega teda iseloo
mustada  võib,  on 
Duraceii i j änku!

Kairi meelest on ülikool 
selline aeg, kus tuleb 
proovida kõike ning tuleb 
olla hästi aktiivne. Just 
seetõttu otsustas ta lii
tuda EBSi Üliõpilas- 
esindusega (ÜE). Kairi 
leiab, et ÜE-s töötamine 
on hea võimalus erinevaid 
tegevusi ette võtta, nagu 
näiteks üritusi korralda
da.
Üliõpilasesinduse juures 
on hea ka see, et selle 
liikmed ei ole otseselt 
seotud lepingulise tööga. 
„Kui tahan minna tööle, 
siis lihtsalt proovima ju 
minna ei saa," selgitab 
Kairi. Kuigi ÜE liikmetel 
on kindlad ülesanded 
ning kohustused, on 
üliõpilasorganisatsioonis 
alustada siiski kergem. 
Lisaks on ÜE-1 suure
pärane meeskond. Hetkel 
on K a iri seotud nii 
kammerkoori kui ka 
International Clubiga. 
Laulmine on Kairiga 
kaasas käinud alates 5. 
eluaastast. Seetõttu oli 
EBSi astudes üsna loogi
line, et ta liitub ka EBSi 
kammerkooriga. „Ilma 
laulmiseta ma lihtsalt ei 
saa," lisab Kairi. Lisaks 
EBSi koorile on ta tausta
laulja ka bändis Kulden. 
Eelmisel aastal õppis ta 
veel laulukoolis WAF. 
Ülejäänud pakkumised 
on Kairi tagasi lükanud, 
kuna mingilt maalt hak
kab kiirus pisut kõri kinni 
pigistama. Ajapikku sai 
temast kammerkoori ins- 
titutsioonijuht.

Kairi Metsaots

Eriala: BBL-3 
ÜE tegevus:
kammerkoori institut- 
sioonijuht,
International Clubi men
tor

Kairi lemmikud

Söök: riis, jogurtid ja 
maisihelbed
Jook: naturaalsed mah
lad
Hobid: laulmine, uju
mine, lugemine, reisimine 
Tegevus: reisimine

Kairi sõnul kasvas see 
kuidagi selleks tööks lihtsalt 
üle. Koori eelarvete ning 
tegevuskavade esitamise 
ajal oli tolleaegne koori - 
vanem ära ning delegeeris 
oma ülesanded Kairile. Nii 
kõik alguse saigi. „Nagunii 
olid kõik kooriga seotud 
pisikesed ülesanded juba 
minu pädevuses," lausub 
Kairi. „Kuna olen iga päev 
koolis, siis on minul ka kõige 
lihtsam asju ajada." Nii ta 
kuidagi jäigi ning siiani on 
Kairi äärmiselt rahul. Tema 
sõnul oleks ta ilmselt 
kahetsenud, kui selle koha 
peale ei oleks sattunud. 
International Clubi mentor- 
lus paelus Kairit samuti 
sellest hetkest peale, kui ta 
kooli tuli. Alguses vaatas 
eemalt, kuidas teised sellega 
tegelevad, kuid ajapuuduse 
tõttu pidi kõrvale jääma. 
Sellest sügisest otsustas ta 
ka ise liituda. „Kuidagi hästi 
põnev tundus," iseloomustab 
Kairi oma soovi mentorlus- 
programmiga liituda. Teata
vasti tegelevad mentorid 
EBSi tulnud Erasmuse 
tudengitega. Võimalus olla 
rahvusvahelises keskkonnas 
tundub Kairile väljakutsena. 
Tema meelest on kõik eras- 
muslased tõeliselt vahvad. 
„Igaühel on küll sellised oma 
armsad kiiksud või omapära, 
kuid üldiselt on nad siiski 
kõik toredad ning head 
sõbrad," selgitab ta. Mitte 
kellegi kohta ei saa öelda

mitte ühtegi halba sõna. 
Samuti tahtis ta teada, 
kuidas süsteem töötab, et 
tulevikus erasmuslasena 
programme võrrelda. Palu
sin Kairil ühe lausega kokku 
võtta, mida kasulikku on ta 
ÜE-lt kõige rohkem saanud. 
Selle peale vastas Kairi, et 
ÜE on talle kõige rohkem 
andnud julgust, enesekind
lust ning pealehakkamist, 
mis teeb edaspidises elus 
toimetulemise märksa ker
gemaks. Liitumist ÜE-ga 
Kairi ei kahetse. Loomu
likult käib Kairi ka koolis. 
Tema lemmikõppeaine on 
hetkel suhtekorraldus, mida 
annab Tiina Tšatšua. Kairi 
sõnul on lausa hämmastav, 
kuidas lektor Tšatšua oma 
kõnemaneeri ning ilme
kusega lihtsalt köidab 
õpilased enda külge. „Mitte 
kellelgi ei tule loengus isegi 
mõtet pähe pisut omavahel 
vestelda," selgitab Kairi. 
Tšatšuad peab ta kindlasti 
oma ala vaieldamatuks 
profiks, olgu see siis etikett 
ja protokoll või suhte
korraldus. Kairiga vesteldes 
tungib pidevalt pähe küsi
mus, kuidas ta seda kõike 
jõuab. Vastus sellele on 
lihtne — ta ongi selliseks loo
dud. Tema ema on sama
moodi energiline kui Kairi 
ise. Kairi enda üks suur 
probleem ongi näiteks paigal 
püsida. „Lihtsalt ei suuda 
paigal istuda," lisab ta. See
tõttu on vahel ka raske 
koolitöid teha või loengutes 
päev läbi istuda. Nädala 
öötunnid jäävad Kairil nelja 
tunni piiresse. Vahel päeval 
küll tuleb väsimus peale, 
kuid siis saab jälle patareisid

laetud. „Mul on ilmselt 
kuskil selline patarei, kuid 
ma ei tea, mismoodi see end 
pidevalt laeb," naljatleb 
Kairi. Hommikul meeldib 
Kairile tõusta kella viie - 
poole kuue paiku ning siis 
rahulikult kohvi juua ning 
hommikust süüa. „Meeldib, 
kui saan hommiku tärka
mist rahulikult jälgida," 
selgitab ta. „Kas või magan 
vähem." Kuna unetunnid 
jäävad lühikeseks, võiks ju 
arvata, et Kairi on kohvi- 
hoolik. Siiski mitte, talle 
piisab ainult paarist tassist 
terve päeva peale. Hommi
kul eelistab Kairi putru -  
sealt see jaks ka ilmselt 
tuleb. Lisaks on Kairi 
eestlasele pisut võõra toitu
misega -  ta on taime
toitlane. „Selles mõttes, et 
ma söön kala, kuid mitte 
mingit liha," selgitab Kairi. 
Liha söömise jättis ta oma 
lapsepõlve tõttu. Lapsena 
elas Kairi maal, kus söödi 
iga päev ainult liha. Samas 
armastab Kairi aga tohu
tult loomi. Seetõttu oli tema 
jaoks olukord, kus ühel 
hetkel nunnutasid oma 
loomakest ning järgmisena 
oli ta su toidulaual, vastu
võetamatu. „Ma lihtsalt 
enam ei suutnud," lausub 
Kairi ohates. Nüüdseks on 
ta taimede söömisega har
junud ning lihast ei oska 
enam puudust tunda. Pin
geid maandab Kairi aga 
füüsilise treeninguga. Kõi
ge rohkem meeldib talle 
käia ujumas. Samuti ka 
ratsutamas, rattaga sõit
mas ning jooksmas. Kuna 
hetkel on põlv vigastatud, ei 
jää muud üle kui ujumas

käia. Kairil on pidevalt 
käed jalad tööd täis. Tiheda 
graafiku ning elutempo 
tõttu on ta pidanud loobu
ma ühest oma lemmik
tegevusest -  lugemisest. 
Selleks ei jää õppimise ning 
muu ringisebimise kõrvalt 
enam aega. Siiski leiab ta 
aega oma kõige kõige 
lemmikuma tegevuse 
jaoks. See on reisimine. 
Reisimine aga ei tähenda 
Kairi jaoks puhkust, vaid 
pigem aktiivset matkamist. 
Tavaliselt tõuseb ta reisil 
olles hommikul kell kuus 
ning seejärel tatsab terve 
päeva uudistades ringi. 
„Mulle meeldib külastada 
pisikesi külakesi, kus võib 
tutvuda sihtkoha õige 
kultuuriga, saada šoki või 
hoopis adrenaliini ammu
tada," seletab Kairi.
Viimati külastas ta Hiina 
Rahvavabariiki. Kairile 
meeldibki kõige rohkem 
seigelda idamaades, sest 
see on kardinaalselt erinev 
Euroopast. Kuigi Kairi 
peaks kevadel lõpetama 
hakkama, on ta oma 
lõpetamist edasi lükanud. 
Nimelt läheb ta järgmisel 
semestril Prantsusmaale 
erasmuslaseks. Prantsus
maa valis ta sellepärast, et 
see maa on talle väga 
südamelähedane. Prant
susmaa pisiku sai ta oma 
prantsuse keele õppejõult 
Ela Tomsonilt, kes rääkis 
Prantsusmaast ja Pariisist 
tõelise kire ning kiindumu
sega. „Me kõik vaatasime 
teda suu ammuli," lausub 
Kairi. Lõpuks otsustas 
Kairi minna Bordeaux 
Business School'i semest
riks õppima. Õppekeeleks 
valis ta inglise keele, kuna 
leiab, et nii hästi ta veel 
prantsuse keelt ei valda. 
Siiski on see hea algus keelt 
õppida ning ringi reisida. 
Kairi meelest on erasmus
laseks olemine hästi hea 
võimalus saada kogemusi, 
mida Eestis õppides ei saa. 
Kui paljud tudengid 
suunduvad välismaale, et 
üksi elada, ei pea Kairi selle 
pärast muretsema. Ta on 
vanematest lahus elanud 
juba pikka aega. Teda 
paelub pigem võõras kesk
konnas hakkama saamine, 
võõramaalaste suhtumine 
ning glamuur. „Arvan, et 
mül on veel palju uut avas
tada," ütleb Kairi lõpe
tuseks. Seetõttu võime 
Kairit koolis näha ka järg
misel aastal.

DVD koos 
stardikaga 35 kr!

Meiega saad rohkem!



Üritage teha midagi ise!
Liisa Kangust
BBA-1
Liisa.Kangust@ebs.ee

Jaanuar on alati pingeline, kuid 
võtke aeg maha ning tehke 
m id ag i n iisam a. P ro o v ig e  
näiteks valmistada geelküünal, 
ilus silmale pärast vaadata ning 
eriti hea tunde annab teadmine, 
et see on ise tehtud. Küünal on 
hea kink või lihtsalt kodus tore 
nautida.
Vaja läheb küünlageeli, tahti, 
tühja klaasist nõud, potti, vett, 
kuumutuskindlat nõud.
Lisaks võib osta värve, kaunis
tusi ning küünlageeli lõhnainet. 
Küünla jaoks vajaliku kraami 
leiab AS Vunderi poest Skizze.

Esimesed sammud:
Nõu, kuhu sisse küünalt teha, 
võiks olla loomulikult läbi
paistev. Selleks sobivad väga 
hästi viskiklaasid või mõnda 
muud sorti klaasid. Kui oled 
ostnud suure geelitopsi, siis 
tasuks geeli kuumutada mitmes

jaos.
Esiteks tuleb küünlageeli nõust 
geel kas käega, lusikaga või 
mõne muu esemega välja saada. 
S ee jä re l tõsta  kuum utus- 
kindlasse nõusse ning siis 
otsaga potti, millesse on enne 
pandud vesi. Kuna geeli ei ole 
m eeldiv hiljem mõne kausi 
küljest lahti pesta, ehkki see 
eemaldub sealt kiirest ning 
lihtsalt, tasub kuumutusnõuks 
kasutada vanu moosipurke. 
Geeli kuumutamine võtab kõige 
rohkem aega. Vee temperatuur 
peaks jääma 75 ja  90 kraadi 
vahele, kuna muidu tekib geeli 
sisse liigseid mulle. Mullid 
te k iv a d  ka l i ig a  h oogsa l 
liigutamisel, nii et vesivannis 
olev nõu tasub mõneks ajaks 
lihtsalt pliidile seisma jätta.
Ku i on tah tm ist vä rv ilin e  
küünal teha, tuleks sulavasse 
geeli lisada värvitabletist väike 
killuke. Värvi lisamisel tasuks 
olla ettevaatlik, kuna lõpp
tulemus ja  nõus olev värvitud 
geel ei näe lõpuks täpselt

Liisa Kangust

samasugused välja.
Mida suurem tükk värvitableti 
küljest lõigata, seda vähem 
paistab küünal hiljem läbi. 
Tahkudes muutub värvitud geel 
v e e lg i läb ipa istm atu m aks. 
Kõige paremini paistab loomu
likult läbi värvitu geel. Sulava 
geeli hulka tuleks lisada ka 
lõhnaine ja  o leneva lt oma 
soovist võite varieerida lõhna

tugevust. Tervest lõhnatopsist 
peaks jätkum a umbes 4-le 
tugevalt lõhnavale küünlale.

Lõpp pole enam kaugel:
Kui lõpuks jõuab kätte aeg, mil 
geel ümber valada, tuleb olla 
ettevaatlik, sest vesi on kuum 
ning geel ja  kuumutuskindel 
nõu ka. Kindlast tuleks kasu
tada pajakinnast või -lappi. 
Enne valamist aseta klaasis 
taht õigele kohale. Et taht 
paremini kohal seisaks, aseta 
pliiats üle klaasi ning keera tahi 
ots ümber pliiatsi.
Kui soovid panna põhja kaunis
tused, oleks õige aeg need 
kohale panna. Vala geeli julgelt, 
kuid aeglaselt klaasi, kuna 
kaunistused kipuvad paigast 
ära nihkuma. Kaunistusi võid 
lisada ka natukese aja pärast, 
kui geel on väheke tahenenud, 
kuid a rvestada  tu leks, et 
näiteks pärlid vajuvad kuuma 
geeli korral suhteliselt kergelt 
põhja.
Värvilise küünla puhul tuleks

lasta alumisel kihil enne tahe- 
neda, kui uus kiht peale kallata. 
Kui taheneda on lastud liiga 
vähe ehk siis suhteliselt kohe 
kallata peale uus kiht, segu
nevad eri värvide geelid silma
pilkselt. Aga ka see annab 
huvitava efekti!

Julget katsetamist ning palju 
toredaid isetehtud küünlaid!

Liisa Kangust

Mihkei Härm: õppimine poie muüe kunagi raske 
oinud

Triin Rebane
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

w
Mihkel Härm

Teise kursuse tudeng 
Mihkel Härm (20) õpib 
Estonian Business Schoolis 
rahvusvahelist ärijuhtimist 
ning Tallinna Tehnika
ü likoo lis  e lek tro en er
geetikat. Kahes koolis 
korraga õppimise kasuks 
otsustas Mihkel ositi selle
pärast, et ei suutnud otsus
tada, kumba eriala õppida, 
ning ositi sellepärast, et sai 
EBSis 100% stipendiumi. 
„Elekter ja majandus on 
mind alati huvitanud," lisab 
Mihkel. Siiani ta oma otsust 
kahetsenud ei ole. Mõlemas 
koolis kavatseb ta oman
dada bakalaureusekraadi, 
EBSis kolme aastaga, TTÜs 
neljaga.

End kahe kooli vahel jagada

on siiski üpris raske. Mihkel 
käib päeval nii EBSis kui 
TTÜs, lisaks võtab EBSis 
veel mõne aine ka õhtu- 
õppega. Kahjuks kahe kooli 
tunniplaanid omavahel 
hästi ei klapi. ^Tunniplaani 
tegemine ongi üks raske
maid asju kahes koolis 
käimise juures," lausub 
Mihkel. „Pean enne semestri 
algust ikka päris palju 
vaeva nägema, et normaal
ne tunniplaan valmis teha". 
Õnneks on EBSi õppe- 
osakond tema suhtes vastu
tulelik ning lubab aineid 
deklareerida alles siis, kui 
loengud juba alanud. Lisaks 
saab ta aineid võtta ka eri 
gruppidega ning osa aineid 
ette ära teha. Mihklile 
meeldivad mõlemad erialad 
ning ta ei oskagi valida, 
kumb neist on huvitavam 
ning meelepärasem. „Mulle 
meeldiks väga, kui oleks 
eriala, kus neid koos õpe
tataks," selgitab Mihkel. 
Siiski kui ta peaks kahe 
kooli vahel valima, langeks 
otsus EBSi kasuks.

TTÜ juures meeldib Mihk
lile kõige rohkem see, et seäl 
on igasugused praktikumid 
ning väljasõidud, näiteks 
elektrijaama. EBSi juures 
meeldib talle aga, kuidas 
EBS tudengi mõttemaailma 
muudab. „Kas või selles 
suhtes, et TTÜs mõtleb 
enamik tudengeid sellest,

kuhu tööle minna, EBS aga 
paneb mõtlema sellele, et 
võib-olla alati ei peagi tööle 
minema," selgitab Mihkel. 
Lisaks õpetab majandus
teadus ka probleemidele 
laiemalt lähenema. Kuigi 
majandust saab ka tehnika
ülikoolis õppida, otsustas 
Mihkel seda õppida siiski 
EBSis. Tal on sõpru, kes on 
lõpetanud TTÜ majanduse 
ning EBSi rahvusvahelise 
ärijuhtimise. „Kui EBSi 
kohta oli tagasiside posi
tiivne, siis TTÜ kohta sama 
kindlasti öelda ei saa," 
selgitab Mihkel oma valikut. 
Nüüd on ta TTÜ majandus
tudengitega suheldes aru 
saanud, et tegi õige otsuse. 
Mihkli sõnul ei ole kahel 
bakalaureusetasemel õppi
da kindlasti väga raske. 
Ühes kooli õpitud aine 
muudab selle õppimise 
teises koolis lihtsamaks. 
Näiteks muutis TTÜs õpi
tud matemaatika EBSi 
m ajandusm atem aatika 
õppimise lihtsamaks ning 
mõned EBSi ained aitavad 
kaasa mõnes üksikus 
humanitaaraines, mis TTÜ 
õppekavas on. „Selles 
suhtes, et mida rohkem 
õppida, seda kergemaks 
uute ainete omandamine 
muutub," selgitab Mihkel. 
Tema keskmine hinne 
EBSis on 3,92 (maksimaal
ne 4 -  Toim.) ning TTÜs 3,43 
(maksimaalne 5 -  Toim.).

Nii mõnelgi tudengil, kes 
omandab vaid üht kõrg
haridust, on keskmine hinne 
poole madalam. „Õppimine 
pole mulle kunagi raske 
olnud," lausub Mihkel oma 
hinnete kohta. Mihkel saab 
oma koolitöödega ilusti 
hakkama. Kui saabub 
eksamiperiood või mõni 
suurem kodutöö, jääb 
uneaeg öösel lühikeseks. 
Siiski on ta suutnud oma 
tööd ja tegemised kenasti 
aja peale ära jagada. 
Näiteks on sess küllaltki 
pikk ning eksameid saab 
ilusti hajutada.

Kahes koolis käimist ta 
ühelt poolt soovitaks ning 
teiselt poolt mitte. Ta leiab, 
et pigem võiks olla rohkem 
erinevaid õppekavu, et 
tudeng ei peakski kahes 
koolis korraga käima. 
Muidugi räägib eri koolide 
kasuks suurem tutvus
ringkond ning vaheldus
rikkus. Pidevalt ühes koolis 
käia on vahel küllaltki 
tüütu.

Õppimine ning kool võtab 
ära suurema osa Mihkli 
ajast. Siiski jagub tal ka 
vaba aega, mida meelsasti 
veedab sportides ning sõpra
dega väljas käies. „Peale 
sportimist on alati selline 
värske tunne, et pea on jälle 
puhanud," selgitab Mihkel 
oma spordikirge. Kõige

rohkem meeldib talle käia 
ujumas ning korvpalli 
mängimas. Kõva õppimise 
tõttu on Mihkel pidanud 
loobuma mitmest teda 
huvitavast asjast. Näiteks 
on ta pidanud loobuma 
lugemisest kui ühest oma 
lemmiktegevusest. Õppe
materjalide läbitöötamine 
võtab oma aja. Lisaks ei ole 
ta saanud tööle minna, 
kuigi tegelikult ta seda nii 
väga ei tahakski. Siiski on 
ta koos sõpradega mõne 
projekti ette võtnud ning 
hetkel sellest täiesti piisab. 
„Näiteks üks projekt on 
tudengiettevõtete raames. 
Lisaks oleme proovinud ka 
eri tooteid maale tuua," 
lausub M ihkel. Kõige 
paremini pole see õnnes
tunud, kuid tulevikus 
ollakse see-eest targemad. 
Tulevikus soovib Mihkel 
end siduda erasektoriga 
ning töötada ametikohal, 
kus on piisavalt vastutust 
ning töö iseenesest on 
huvitav ja põnev. „Näiteks 
võib tuua Eesti Energia, 
kus oleks väga tore tööta
da," lisab Mihkel.

Kes teeb, see jõuab!

mailto:Liisa.Kangust@ebs.ee
mailto:triin.rebane@ebs.ee
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26. oktoobril toimus EBSi 
aulas üliõpilastööde konkursi 
lõppvoor, kuhu tuli ette
kandeid tegema iga grupi 
paremik. EBSi üliõpilastööde 
konkurss on kooli tradit
siooniline üritus, mille 
eesmärk on akadeemilist 
kultuuri mitmekesistada. 
Konkursile laekus 26 tööd, mis 
jagunesid kolme rühma: 
kursuse-, bakalaureuse- ja 
magistritööd. Vastavalt 2 
kursusetööd, 15 bakalaureuse- 
ja diplomitööd ning 9 
magistritööd.
Lõppvooru jõudsid vaid 
paremad: üks kursusetöö,neli 
bakalaureusetööd ja kolm 
magistritööd.
Järgnevalt on ära toodud 
üliõpilaste tööd lähtuvalt 
konkursi tulemustest. 
Kursusetöö:
Triin Rebane
„Mõttemaailmateooria ja 
autism". Juhendaja prof Jaan 
Ennulo.

Bakalaureusetööd:
I koht:  M airi Tamm 
„Partnerlus Helmes AS 
näitel". Juhendaja prof Ruth 
Alas.
II koht: Sigrid Joon „The 
D e v e lo p m e n t o f the 
Positioning Strategy of Cruise 
Baltic for Historical Heritage 
of Tallinn". Juhendaja Elena 
Pruvli.
III koht: Helen Märtsoo ja 
Kaupo Mägi
„Innovatsioonikäsitused Eesti 
tootmisettevõtetes aastal 
2005". Juhendaja Ants Kraus. 
Ära märgiti Alissa Normani 
bakalaureusetöö:
„ Entrepreneurship and 
Equilibrium:

A Comparative Analysis of the 
Ideas of Israel Kirzner and 
Joseph Schumpeter".

Magistritööd:
I koht: Tiit Sarv „Mess 
turunduskommunikatsiooni 
kanalina Tallinna Toidumessi 
näitel". Juhendaja dotsent 
Ann Vihalem.
II koht: Riina Koris 
„Emotional Image of a Brand 
Through Brand Personality: 
EBS and the Ideal Business 
School as an Example".
III koht: Karin Krusta 
„Ärianalüüs, selle kasu ja 
mõõtmine". Juhendaja Hele 
Hammer.
Eesti Noortekoja eriauhind 
Eesti Noortekoja otsusel valiti 
parimaks tööks Mairi Tamme 
bakalaureusetöö „Partnerlus 
Helmes AS näitel". Juhendaja 
prof Ruth Alas.
Õppeprorektor Heikki Päevalt 
saadud vastuste põhjal võib 
öelda, et m agistri- ja 
bakalaureusetööde kate
goorias on konkurents piisav. 
Töid võivad esitada nii 
üliõpilased ise kui ka õppe
toolid ning tööde piirarvu pole 
seatud. Niisiis kes vähegi 
julgeb ning kelle töö vastab 
konkursi nõuetele -  tasub 
osaleda. Teemade suhtes ei 
oska õppeprorektor soovitusi 
anda, kuna ise valitud teema 
on siiski kõige etem. Tuleks ka 
märkida, et võrreldes eelmiste 
aastatega oli lõppvooru 
kuulajaid rohkem, kuid siiski 
oodatakse konkursi vastu 
suuremat huvi. Kes enda tööd 
esitada ei soovi, siis tasuks 
kuulama minna, mida teised 
on kirja pannud. Kiire 
elutempo ning töö kõrvalt

õnnestus aktiivsel ning 
elurõõmsal Mairi Tammel, kes 
bakalaureusetööde kate
goorias saavutas esimese 
koha, vastata mõnele meie 
küsimusele.

Kuidas valisid teema?
Kõik algas ja algab ka 
kirjutaja jaoks juhendajast. 
Minul oli tõeline privileeg 
omada ääretult toredat ja 
tugevat juhendajat, kelleks oli 
Ruth Alas. Võin praegu 
kindlalt väita, et kui teda ei 
oleks olnud, ei oleks olnud ka 
minu lõputööd. Teema valik 
toimus koostöös juhendajaga, 
kus ta pakkus välja ette
võtteid, kellest võiks kirju
tada. Mis seäl salata, kirju
tamise protsessist ääretult 
suure aja pühendasin ma 
teema valikule. Enne kui 
jõudsin partnerluse teemani, 
töötasin enda jaoks läbi 
mitmeid teisigi huvitavaid 
mõtteid, mida isegi kirjapaber 
oleks kannatanud. Lõplik 
valik toimus hetkega, kui 
lugesin ajalehest Helmes ASi 
ju h i Jaan P il le s a a r e  
intervjuud, kus ta ääretult 
veenvalt rääkis oma ettevõtte 
töötajate motiveerimisest 
partnerluse pakkumise kau
du. Teemale sai lõplikult 
punkt pandud, kui mül oli 
võimalus teha ise intervjuu 
Jaan Pillesaarega, kes üllatas 
oma avatuse, sõbralikkuse ja 
sooviga aidata.

P a n u s t a s i d  sa oma  
kirjutatud töösse maksi 
maalselt ning jäid sa 
sellega rahule?
Loomulikult panustasin ma 
oma töösse kogu ressursi,

mida mül sel hetkel pakkuda 
oli. Maksimaalne on aga 
suhteline ja raske mõiste, 
kuna kogu selle sõna väärtus 
on hindamatu. Olen töötav 
inimene -  loomulikult seadis 
see oma ranged piirangud ja 
pisaraid täis tagasilöögid töö 
kirjutamise ajal. Ma usun, et 
on loomulik, kui kaks nädalat 
enne töö tähtpäeva tekib veel 
mõte teemat muuta. See on 
väga inimlik, kuid sellega võid 
üksnes oma meeleolu hellitada
-  valitud teemale tuleb siiski 
kindlaks jääda. Rahuloluga on 
keeruline leppida -  vähemalt 
minul. Pärast töö esitamist 
pidin iseenda ideedesse ja 
mõtetesse lämbuma, et mida 
kõike oleks võinud veel teisiti 
teha. Antud töö võit üli
õpilastööde konkursil näitab 
seda, et rahuloluks on mül 
põhjust kuhjaga. Millega ma 
proovin tasahilju harjuda.

Kas tööd kirjutades käis 
peast läbi mõte, et sinu töö 
võiks olla seäl konkursil 
ning et see võidab esi 
koha?
Oi ei, seda kindlasti kohe 
mitte, see mõte puudus isegi 
minu rikkalikes fantaasiates. 
Mui ei olnud suuri eesmärke -  
ainuke ja kõige tähtsam 
eesmärk oli lõpetada kool ja 
kaitsta oma lõputöö väärikalt. 
Lõpetamise teekond oli täis 
piinlikult veidraid tundeid. 
Olen selles enam kui 
veendunud, et te kõik, usinad 
ja tublid lõpetajad, tunnete 
neid tundeid omal nahal, kui 
õige aeg käes. Lõputöö hinne 
oli aga see, mis andis peoga 
enesekindlust oma töö 
konkursile esitada. Siinkohal

tahaksin kõiki julgustada oma 
lõputöid konkursile viima, sest 
ma olen elav näide sellest, et 
tulemused võivad olla sulle 
endalegi ootamatud.

Jäid sa oma juhendajaga 
rahule? Ning kui suurt 
rolli mängib juhendaja 
ühe töö kirjutamisel?
Juhendajast sai ka eespool 
põgusalt räägitud. Kahtle
mata jäin rahule ja tahaksin 
teda veel kord kõige selle eest 
siiralt tänada! Juhendaja on 
ühe töö kirjutamisel tugev 
vundament ja töö lõpufaasis 
kaitsev katus -  loomulikult on 
tal suur roll.

Soovitusi teistele lõpu 
tööde kirjutajatele?
Kõigepealt minu sügav 
kummardus kõigile, sest kõige 
raskem osa on juba seljataga. 
Soovin teile kõigile selleks 
ajaks kainet ja rahulikku 
mõtlemist ja ärge alahinnake 
teema valikut ja mis peamine
-  enda võimeid. Väga hea 
näitaja on see, et teil läheb 
teema mõtlemise peale 
rohkem aega kui kirjutamise 
peale. Teema käsitlus peab 
olema huvitav eelkõige teile 
endale, lisaväärtuse annab töö 
tulemuste võimalik rakendus 
oma isiklikus tööpraktikas. 
Innovatiivsust ja uusi ideid! 
Suur tänu nii Mairi Tammele 
kui ka Hekki Päevale. Omalt 
poolt soovitan kindlasti 
kuulata konkursi lõppvooru, 
kui see jälle aset leiab. Ning 
kui vähegi võimalik, esitage 
oma töö konkursile -  ega see 
tükki küljest võta, pigem 
annab mõne kasuliku tüki 
teile j uurde.

Lõpetagem suitsetamine!
Triin Rebane
BBL-2
triin. rebane@eb s. ee

Suitsetamise probleem on EBSis 
aktuaalne olnud juba kooli 
loomisest saadik. Suitsetajaid 
võib kohata kambakesi nii kooli 
ukse ees, pargis kui ka parklas. 
Gümnasistid ning töötajad 
hingavad värsket õhku läbi tiitri 
enam asti pargis, tudengid 
seevastu koolile lähemal.
19. juunil 2000. aastal vastu 
võetud tubakaseaduse järgi on 
n ii õppe- ku i ka la s te -  
h oo lekan d easu tu stes  n ing  
nendega p iir it le tu d  t e r r i 
tooriumil suitsetamine keelatud. 
Seaduse m eeldetu letus on 
kleebitud ka kooli uksele, et see 
iga päev kõigile nähtav oleks 
ning aeg-ajalt seadust meelde 
tuletaks.
Enne loo kirjutamist küsitlesin 
nii tudengitest suitsetajaid kui 
ka mittesuitsetajaid. Kokku oli

neid 20, sealjuures mahvijaid 
ning mitte-mahvijad võrdselt. 
Kõik küsitletud olid seadusest 
tead liku d . Seega  seaduse 
tundmisega tudengitel prob
leeme ei esine.
Mittesuitsetajad olid arvamusel, 
et suitsetamine kooli terr i
tooriumil on äärmiselt häiriv. 
Kooli tulles peab tungima läbi 
suitsetajatekarjast, kes isegi ei 
tee ruumi, et neist mööda 
pääseks. Ebameeldiv on ka hais, 
mis nii ninna kui ka riietesse 
tu n g ib . S am u ti on m it t 
esuitsetajate arvates kooli ees 
su its e ta m in e  eb a v iisa k a s  
väliskülaliste suhtes. 
Suitsetamist taunivad tudengid 

leiavad, et EBS peaks välja 
töötama süsteemi, kuidas 
seaduserikkujaid karistada. 
Näiteks pakuti välja kirjalikud 
noomitused ning märkused. Kui 
viimaseid on tudengil liiga palju, 
jä rgn eb  tõsisem  karistus. 
Suitsetajatelt küsisin, kas nad

mõtlevad sellele, et rikuvad 
seadust või et kuidas nende pahe 
teisi tudengeid mõjutab. Enamus 
andis vastuseks, et suuremat 
tähelepanu ülaltoodud prob
leemidele ei pöörata. Teema on 
niivõrd isiklik, et paratamatult 
tuleb mängu väike isekus. Kooli 
ees suitsetamise põhjuseks on 
turvalisus ning mugavus. Üle tee 
parki joosta on tiheda liikluse 
tõttu ohtlik ning seetõttu jääb üle 
va id  kooli ees su itsetada. 
Suitsetajad pakkusid välja, et 
suitsetada võiks parkla pool, 
kuid selleks peaks igal tudengil 
olema parklakaart ning paraku 
kuulub ka parkla õppeasutuse 
territooriumi. Omakorda pakuti 
välja suitsutoa loomist, kuid 
kuna tegemist on õppasutusega, 
on see seadusega keelatud. 
„Probleemiga ei saa mitte midagi 
peale hakata," lausus OÜ EBS 
Campus tegevdirektor M all 
Küttmaa. Tema sõnul on iga 
aasta  su itse ta m ise  vastu

võideldud, kuid seni tu le 
musteta.
Suitsetamine on nagu narko
maania, millest vabanemine on 
suur katsumus ning tihtipeale on 
see isegi võimatu. Enamasti ei 
soovita aga lihtsalt oma harju
musest loobuda. Suitsetamine on 
ju üks kõige kergemaid viise uusi 
suhteid luua ning tutvusi 
sobitada. EBSis on isegi noorsoo
politsei kohal käinud ning 
suitsetajaid trahvinud, kuid ka 
see pole aidanud. 
Üliõpilasesinduse aseesimehe 
Piret Hinnovi arvates tuleb loota 
va id  EBSi pere m õistva le  
suhtumisele ning suitsetajate 
seadusrikkumise lõpetamisele. 
Küttm aa rõhutas, et su it
setamine pole probleem ainult 
õpilaste seas, vaid ka EBSi 
töötajate hulgas. Ehkki pidevalt 
saadetakse töötajatele meelde- 
tuletuskirju, et kooli te rr i
tooriumil ei tohi suitsetada, pole 
sellest ka töötajate käitumisele

kasu olnud. Võib-olla ainult 
niipalju, et töötajad on hakanud 
pargis suitsetama.
S iin k oh a l sooviks rõhuda 
su itseta jate südam etunnis
tusele. Enamikul tudengitest 
pole koolipäev niivõrd pikk, et 
oma suitsunälga tagasi ei saaks 
hoida.
Suitsetajad, suitsetage enne 
kooli territooriumile astumist 
ning pärast sealt lahkumist. 
Ning kui nii kaua ei suuda 
kannatada, siis jalutage vahe
tunnis koolist kaugemale. 
Mittesuitsetajatele on suitsuhais 
äärmiselt ebameeldiv ning EBSi 
ees avanev vaatepilt lausa 
tülgastav. EBSi ees suitsetavad 
kambad on linna peäl muutunud 
juba legendiks. See on peaaegu 
esimene asi, mis meie kooliga 
seostub. Kas me seda tõesti 
tahame? Ilmselt mitte. Veel 
rohkem aga tahame hingata 
värsket õhku, kui kooli tuleme 
ning sealt lahkume.



Potentia! Doub!e Degree with Lancaster University 
Management Schoo! (LUMS)

Anne-Liis Arulo
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Every year, we are asked 
why we do not have 
exchange programmes 
with business schools in 
the UK. Well, here is an 
exciting new possibility! 
Rather than an exchange, 
perhaps you would like to 
go and study for two years 
at one of the best British 
schools -  and one of the 
best in the world?

After six months of negotia
tions, we are happy to 
announce that Estonian 
Business School will probab
ly sign an agreement early 
next year with Lancaster 
University Management 
School (LUMS), which will 
permit BBA students from 
EBS to transfer into the 
LUMS Bachelor of Science in 
Business Studies, and 
eventually earn two degrees.

To explain the terms of the 
agreement, we thought it 
would be helpful to explain 
the general outline here, and 
to allow students time to look 
for further information on 
the Internet 
(www.lums.lancs.ac.uk)

W hy did we choose 
LUMS?
It is one of the best university 
business schools in the UK, 
having been rated 6*, the 
very highest grade, for 
research for over three years. 
This year, it is Number 1 for 
student satisfaction for the 
second year, and it is 
recognised as one of the most 
demanding institutions for 
students in business 
administration. Its students 
are widely sought by emp
loyers. After formal signa
ture of the agreement bet
ween the two schools in 
February 2007, the official 
launch of the project will 
involve those students ente
ring EBS in September 2007, 
who would be able to move to 
Lancaster in September/ 
October 2009.
However, a small pilot group 
will be accepted from the 
autumn of 2007, on the 
understanding that they 
meet the requirements of 
LUMS. First of all, candi
dates must realise that they 
will spend two years in the 
UK, making a total of 4 years' 
study. They will complete two 
years in Tallinn and, if

successful, will transfer into 
the second year of the LUMS 
programme. Candidates will 
have to show a grade point 
average (GPA) of 3.2 at the 
end of their second year of 
studies, and possess a very 
good level of English. 
Lancaster is currently asking 
for 6.5 on the IELTS test, 
although this is subject to 
final negotiation. The courses 
which you take at EBS in the 
first two years prepare you to 
enter the Business Studies 
degree at LUMS, and to take 
the specialisations in 
Accounting and Finance, 
Economics and Management 
Science. The curricula on 
both sides have been 
compared and found to be 
compatible. We are looking 
into the possible need to offer 
a preparatory course which 
might help successful 
candidates to integrate 
themselves more easily into a 
British university, where the 
study methods and styles are 
somewhat different from 
ours. For instance, most of 
the work is self-study, in 
which you are required to do 
individual work, rather than 
attend lectures and work

from the handouts provided 
by the faculty. You have all 
watched TV programmes 
about England -  real 
England, not just London! 
Lancaster lies in the 
Northwest of England -  in 
the hills north of Manchester, 
which is the third largest city 
in the UK. It is also near the 
mountains of the Lake 
District -  where some study 
groups are taken -  right on 
the sea. When you take the 
train from Manchester 
airport — there is a direct 
connection to Lancaster -  you 
pass fields of sheep, farm
houses and stone walls. 
England as seen on picture 
postcards! LUMS is a campus 
university, a cosmopolitan, 
parkland site with its own 
shopping centre, banks, 
travel agents, university 
theatre, museum and per
forming arts centre. Resi
dences are available on 
campus, which lies about 5 
km. outside the small town of 
Lancaster, and we are 
informed that our students 
w ill have guaranteed 
accommodation for the first 
year and probably the 
second. Cosmopolitan can

mean many things. For one 
example, how about this 
http://www.lums.lancs.ac.uk 
/alumprofiles/phdeconomics/ 
8674/?

This scheme obviously has an 
effect on the cost of your 
studies, since you will have to 
pay four years' tuition fees -  
two to EBS and two to LUMS. 
LUMS' fees are currently 
^3,000 per year (ca. EEK 
70,000). There w ill be 
additional costs (e.g. the cost 
of residence etc..) You might 
like to look in advance at this 
link
http ://www .lanes. ac. uk/users 
/studentsupport/internation 
al/costsandbudgeting0607.ht 
m

However, as business stu
dents you should be able to do 
a good cost-benefit analysis! 
What does this opportunity 
offer you? Wider career 
prospects? Studies in 
astimulating and challen
ging environment? A chance 
to improve your English?

Lancaster could offer all 
these and more, if you dare to 
stretch your wings and fly.

Erasmusiasena Universite Ciaude Bernardis 
Prantsusmaa!

Karin Laurima
BBL-3
karin.laurima@ebs.ee

Helen Koht õpib vahetus- 
üliõpilasena Prantsusmaa 
gastronoom iapealinnas 
Lyonis Universite Claude 
Bernardis.

Tuutorid. Ülikoolil on neli 
tuutorit kõigi erasmus- 
laste jaoks. Nende käest on 
võimalik abi paluda ning 
vajadusel tulevad nad 
lennujaama vastu. Tuuto- 
rite ülesanne on ka vahe- 
tusüliõpilastele üritusi 
korraldada.
Elamine. Koolil on välja 
pakkuda kaks võimalust. 
Kui tullakse kõigest üheks 
semestriks, saab koolilt 
pisikese ühiselamutoa- 
laadse ruumi, kus on 
olemas voodi, midagi riiete 
jaoks ning väike lauake. 
Köök ja pesemisvõima
lused on mitme inimese 
peale. Aastaks tulles on

võimalik veidi inimlikumalt 
elada. Einsteini ühikas, kus 
on rohkem ruumi, oma 
kööginurk ja vannituba. 
Hinnavahe on muidugi 
märgatav. Esimene maksab 
130 ning teine 335 eurot 
kuus. Sellele lisanduvad 
muidugi elektri-, vee- jms 
kulud.
Omaette korterit üürida 
võib osutuda keeruliseks. 
Kui üürija on üliõpilane, on 
lepingu sõlmimiseks vaja 
näiteks mõlema vanema 
aastasissetulekute välja
võtet.
Söök. Süüa saab camp^s'e 
söögikohtades. Üks söögi
kord maksab 2,60 eurot. 
Võimalik on osta ka kümne 
korra kaarte. Söögile tuleks 
kuus arvestada vähemalt 
150 eurot.
Transport. Transpordi
süsteem on Lyonis väga heäl 
tasemel. Liigelda on võima
lik nii trammi, bussi, metroo 
kui ka trolliga.

Helen Koht

Väga paljudest kohtadest 
saab laenutada ratast. Õpi
lase sõidupilet on 30 eurot 
kuus ning selle raha eest 
võib kasutada kõiki eel
mainitud liiklusvahendeid. 
Ühissõidukid on väga puh
tad ja korras ning kõige 
tõhusamalt saab ühest 
kohast teise metrooga, mis 
väljub iga 3-10 minuti 
tagant.
Ilm. Lyoni ilm on võrreldav

Eesti omaga, kuigi talved 
pole nii külmad ning suved 
on soojemad. Sügiseti 
pidavat olema päris vih
mane. Kuna mäed on 
suhteliselt lähedal, võib 
nädalavahetustel suusa
tamas või lum elauaga 
sõitmas käia.
Pangad .  V IS A  kaarti 
aktsepteeritakse pea igal 
pool. Kui tulla vaid üheks 
semestriks, pole mõtet koha
likku kontot tegema hakata. 
See polegi nii kerge kui 
Eestis. Helen Koht sai oma 
konto avada vaid tänu oma 
noormehe isale, kes oli tema 
soovitaja.
Sportim isvõim alused.
Kool pakub võim alust 
mängida jalgpalli, korvpalli, 
võ rkpa lli jne. Enamik 
spordialadest on tasuta. 
Tasulised on näiteks tennis 
ja ratsutamine. Võimalik on 
sõlmida leping mõne Lyoni 
spordiklubiga. Ühe päeva 
jooksul võib käia spordi

klubides, vaadata ringi 
ning kuulata asjatundjate 
soovitusi, millisest trennist 
osa võtta. Hinnad on pisut 
kallimad kui Eestis ning 
kasulik oleks sõlmida 
aastane leping, sest muidu 
on eriti kallis.
„Üks asi, mis mind siin väga 
häirib, on asjade venimine," 
on Koht õnnetu. „01en 
Eestis harjunud, et enamik 
asju tehakse kiiresti, aga 
siin võtab kõik aega." 
Samuti on Koht veendunud, 
et Lyon on tehnoloogilise 
arengu poolest Eestist 
maas. „Lyoni kesklinnas on 
täpselt kolm kohvikut, kus 
on võimalik Internetti 
kasutada ja kõigest ühel 
neist on WiFi," on Koht 
hämmingus. „Minujaoks on 
Internet juba nii iseenesest
mõistetav, et ma lihtsalt ei 
mõista sellist asja."

http://www.lums.lancs.ac.uk
http://www.lums.lancs.ac.uk
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The Estonian Wedding
Jevgenia Vannari
IntBBA-2
jevgenia.vannari@ebs.ee

On the last day of 
autumn, 30th of Novem
ber, Urshka and Nejc, 
our Slovenian ERAS
MUS couple celebrated 
their Estonian wedding. 
Music, food, dancing and 
games -  all made up a 
fun party in traditional 
style.

The traditional Estonian 
Wedding took place in a

very nice house next to 
Harku lake. On the way to 
the house the bride and the 
groom had to show their 
abilities to do some basic 
household chores. The 
groom had to peäl some 
potatoes while the bride 
had to chop firewood. Not a 
very feminine task.
There was traditional food, 
vodka, cheerful pledges, 
dancing and games. Urshka

and Nejc wore typical 
w edding clothes that 
Estonians used to wear 
especially, those who come 
from the islands. They had 
to follow the customs and do 
everything a real bride and 
groom would have to do. 
Unfortunately Nejc did not 
recognize Urshka by her 
knee, when nine girls (and 
one boy just ior fun) sat in a 
row and the husband with

closed eyes had to touch 
their knees and decide 
which one belongs to his 
wife. Almost everyone was 
involved in games and 
contests, in which Tiia- 
Maria Reimal and Andrew 
won the titles of best 
dancers, K r is t in  and 
Christoph were the fastest 
in the game with the egg, 
which the girls had to make 
a circle with inside of guys'

trou sers , Pasca l and 
Matthias were the guards of 
the wedding flag and all 
others participated actively. 
The wedding party ended 
with a beautiful cake with 
three levels and fresh roses, 
after it everyone gathered 
around in a circle and 
husband and wife chose the 
next couple to get married, 
so the next happy couple is 
Nadia with her boyfriend.

Basketbaü
Jelena Golubeva
IntBBA-1
jelena.golubeva@ebs.ee

The Traditional basketball 
match between EBS 
students and lecturers was 
held on 23rd of November. 
The action took place in 
Eesti Näituse Messikeskus 
Sports Hall at 20.00. 7 
participants were present for 
the EBS students and nine 
from lecturers.
The match itself was 
exciting but unfortunately 
not so many spectators 
visited the action.
We may assign Siiri Paas and 
Piret Hinnov as the most 
active fans who tried to

support our team cheerfully. 
THANK YOU FOR YOUR 
PARTICIPATION!

Let's now return to the game. 
At first, our team was in 
leading position. After the 
first period was finished the 
students led 19-14, and at 
half time 36-30. Unfortu
nately, the second half was 
dominated by our compe
titors, with the Lecturers 
leading 46-42 at the end of the 
third period, and the Lectu
rers in the lead after the final 
period, winning the match 
62/51! I really appreciate the 
friendly atmosphere among 
the lecturers who tried to play

as a team. Unfortunately, we 
didn't seem to see our team 
mates and played for 
ourselves. Maybe the result 
will be better if our students 
operated together.

Advice for the future: Be a 
team, not a separate leader! 
Basketball is a team game! 
Finally, I would like to point 
to Reino Pent who was the 
best and the most active 
basketball player among 
spectators. Congratulations 
to Anna Vasjutina who won 
two tickets to a basketball 
game in Kalev from a school 
lottery!

EBS traditional basketball match

What do you know about Estonia?
Karin Laurima
BBL-3
karin. laurima@ebs. ee

At the Estonian Business 
S c h o o l  we  s t u d y  
globalization, international 
business administration, 
different customs of different 
countries, and many other 
subjects where we learn 
about the rest of the world. 
But how much do the future 
managers or CEO's of 
different countries know 
about us, about Estonia? I 
asked around among 
students from all around the 
world who all study business 
at The European Business 
School in Germany.

N i c o l a i  S t r i e w e ,  
Germany: It is next to 
Latvia. I think that the 
people are poorer than in 
Germany and Estonians do a 
lot of agricultural products.

Adela Alvarez, Mexico: I
just know that it is one of the 
three countries in the east of 
Europe. I know that there is 
Lithuania, Latvia and 
Estonia. I know that it was a 
part of Russia. And after the

Cold War in 1991 it became 
independent. I remember that 
I was in school and I had to 
study different countries and 
their capitals. And I know 
something about Estonia 
from our history class also. 
Estonia is a part of the 
European Union (EU) but you 
don't have the Euro yet. You 
have 1.4 million inhabitants. 
You have EEK. During the 
Second World War Germany 
occupied Estonia. I know it's 
near Finland and it's really 
cold in Estonia. You have 
really good chocolate called 
Kalev. Most of the people are 
Lutheran. You have the same 
national anthem as Finland.

Rudi Scholtz, South-  
Africa: I know a nice girl from 
Estonia and she told me a bit 
about it but to be completely 
honest before I met her I had 
no idea what so ever what the 
country was about. I knew it 
existed and was somewhere in 
Eastern Europe and I seem to 
recall that it applied but was 
rejected from the membership 
of the European monetary

system and that's about it. I 
know now that you can get 
wireless internet there, it was 
previously under Russian 
rule and that ever since the 
independence the country has 
been making a real effort to 
develop economically and to 
integrate into then I know 
that E ston ia  became 
independent after Russia 
collapsed and nowadays they 
are developing really fast. The 
real estate market is growing, 
the IT  techno logy is 
developing. Estonia is also a 
part of EU. I know the colour 
of Estonian flag. I know some 
sportsmen also like Andrus 
Veerpalu, Kristina Smigun 
and Erki Nool. Estonians won 
Eurovision Song Contest few 
years ago. I think it was in 
year 2004. I know also Saku 
beer and the shiping company 
Tallink. I can understand a 
little bit of Estonian. I can 
sing in Estonian also: "Täna 
võtam e, täna võtam e 
kuradima palju viina. Täna 
võtam e, täna võtam e 
kuradima palju viina. Homme 
meil on, homme meil on

kuradima kova pohmakas..."

Anders Jönnson and 
Fridrik Hössjer, Sweden:
Estonia is an old Swedish 
colony. There are two big 
islands. Tallinn is the capital 
of Estonia. Population is 
about 1.4 million inhabitants. 
Estonians learn Russian in 
sheEU.
Francois Proulx, Canada:
It is close to Russia in the 
north part of Europe. Estonia 
is a former part of USSR. The 
capital is Tallinn. It is a small 
country. Not a lot of people. 
The national language is 
Estonian. I don't know much 
about your country. Isn't 
Estonia part of the EU? You 
have EBS also!

Stefan Hermes, Germany:
To be quite honest I don't 
know much about Estonia. It 
became a part of the 
European Union recently and 
was a part of the Soviet 
Union. Estonia forms the 
eastern border of the EU. It is 
the size of Luxemburg. 
People in Germany don't

know anything about Estonia 
because it is not mentioned at 
all in the German news, in 
contrast to other countries in 
Eastern Europe.

Jukka  P a rk k a m ä k i ,  
Finland: I know that there's 
approximately 1.4 million 
inhabitants. The capital is 
Tallinn and then there is one 
or two bigger cities and then 
there is nothing else. And 
chool. Estonia used to be a 
part of Soviet Union and was 
liberated when Gorbachev 
announced Glasnost and 
Perestroika. Estonia is new 
member of EU. It is a very 
clean country.

Alexis Rog, France: The
capital of Estonia is Tallinn. I 
know where it is. There is 
about 1.5 million people. I 
know one Estonian girl. You 
have very good internet 
connections. Everybody 
knows each other because 
Estonia is so small so you 
have to be careful and you 
make crazy parties.

mailto:jevgenia.vannari@ebs.ee
mailto:jelena.golubeva@ebs.ee


Jüri Teemant: Nokia on maaiima parim tööandja

Triin Rebane
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

EBSi v i l is t la n e  Jüri 
Teemant lõpetas EBSi rah
vusvahelise äri magist- 
riprogammi 2003. aasta 
kevadel. See oli Tallinna 
Tehnikaülikooli majandus
teaduskonna lõpetamisest 
üle kümne aasta hiljem. 
Hetkel töötab Teemant 
Nokias ning jagab oma elu 
Tallinna ja Helsingi vahel.

Miks just EBS?
Valisin EBSi, kuna see kool 
oli saanud minu tuttavatelt 
ja  ä ripa rtn erite lt hea 
hinnangu. Muidugi oli 
oluline ka rahaline aspekt. 
Võrreldes Euroopa teiste 
vastavate MBA program
mide maksumusega on EBS 
oma hinda väärt.

Kas kirjeldaksite mõnda 
naljakat seika ülikooli
päevilt?
Kõige naljakamana mäletan 
ühte hüpoteesi kirjandit. 
Pidime kirjutama teemal 
„Kui maakera oleks kandi
line". Kirjandeid ette luge
des sai küll kõvasti naerda.

Mida tõi kaasa MBA aeg?
MBA aeg andis mulle palju 
uusi ja huvitavaid sõpru - 
tuttavaid, kellega on alati 
tore jälle uuesti kohtuda või 
mõnda põnevat äriteemat 
arutada. Kursakaaslaste 
vahel tekkis lai võrgustik -

Loeng jääb ära!
Kati Valvik
BPA-3
kati. valvik@ebs. ee

Mäletan veel häguselt, kui 
esimese kursuse esimesel 
sem estril keegi m eile 
kursusevanema vajalikkust 
seletas. Üks paljudest 
põhjustest oli see, et kui loeng 
ootamatult ära peaks jääma, 
saab tekkinud ebamuga
vustest teavitada tudengeid 
lisaks ÕISile ka kursa- 
vanema kaudu.
Nüüd kolmandal kursusel, 
nelja kursusekaaslasega, 
juhtub päris tihti, et loeng 
määramatuks ajaks edasi 
lükatakse. Ukse taga lolli 
näoga oodates märkab keegi 
õppekorralduse stendil (mis 
on kirju eri ürituste plaka
titest) teadet, mis paar 
minutit enne loengu algust 
sinna tekkis, ja mis teatab, et 
loengut ei toimu.

olime ju kõik tudengitena 
mingi ala peäl juba tegevad.

Aga mis oli see kõige 
kasulikum, mille EBSist 
kaasa saite?
Kõige kasulikum asi oli 
ilmselt väga isiklik. Olles 
pikalt tegutsenud erineva
tes ärivaldkondades, tund
sin ennast juba „peaaegu- 
kõiketeadva" inimesena. 
Tegelikult see nii ei ole. 
Alati on võimalik midagi uut 
juurde õppida. Nimetaksin 
seda nii, et ma sain oma 
isiklike teadmiste ja oskuste 
„maja" vundamendiplokid 
lõpuks ära nummerdatud 
ning õigesse järjekorda 
maha laotud. Muide, seinad 
ja katus olid juba eelnevalt 
püsti ning vundamendi
plokid krundil laiali.

Mida arvate EBSi kon
kurentsivõimest kõrg- 
haridusmaastikul?
Kahjuks pole selle maasti
kuga piisavalt kursis, aga 
kui viimane avalik uudis oli 
EBSi koostööst TTÜga, siis 
selline &Msmess fo 
alane täiendus mõjub 
turuosalistele alati kasu
likult ning tugevdab konku
rentsieeliseid.

K u id a s  m a a n d u s i t e  
Nokiasse?
Nokiasse kandideerisin nii, 
et võtsin ühendust Nokia 
personaliosakonnaga ning 
sain mitmeid huvitavaid 
pakkumisi. Hiljem kutsuti

Edaspidi stendile enam tea
teid ei ilmugi. Vähemalt 
mitte õppekorralduse kohta. 
Aga see üks ja ainus ilutseb 
seäl pikalt: „20. septembril 
jääb..."
20. novembri paiku teade 
õnneks ka eemaldatakse 
(koos Fight Clubi plakatiga). 
Miks ma virisen? Kui täiesti 
aus olla, siis mina olen küll 
nõus oma neljale kursuse
kaaslasele helistama ja tea
tama, et ei maksa ennast 
kooli vedada, kui loeng ära 
jääb. Kahjuks saan sellest 
aga minagi teada alles kooli 
jõudes...
Siinkohal kasutangi võima
lust teha meie majasisese 
häälekandja vahendusel 
ettepanek muuta kursu
sevanema roll praktiliseks -  
pole ju raske teha seda üht 
telefonikõnet. Ning üli
õpilased teavad alati, kelle 
poole küsiva pilguga pöör

testidele ja vestlusele ning 
koht oligi käes! Pärast nelja 
ja poolt aastat EMTs leidsin, 
et soovin jätkata tele
kommunikatsiooni turun
duse valdkonnas, aga seda 
rahvusvahelises kontsernis. 
Nokia on sellisteks välja
kutseteks maailma parim 
tööandja!

Jüri Teemant

Kellena töötate?
Töötan Nokia Networksi 
turundusdivisjoni strateegi
lise turunduse planeerimise 
üksuses Senior Marketing 
Manager'ina.

Millised on teie töö
ülesanded?
Põhiliselt vastutan turun- 
dusmeetmestiku ja turun- 
dusprotsesside üle. Seal
hulgas turundajate kom
petentside arendamise eest 
globaalselt. Lisaks tegelen 
kliendi suhteturunduse

duda, kui õppejõud loengus
se ei ilmu.

Muidugi juhtub vahel, et 
õppejõul tuleb midagi oota
matut ette ning seetõttu ei 
saa ta loengut anda. Ma ei 
tahagi seda pahaks panna. 
Tahan vaid öelda, et ena
masti on tudengid aja
nappuses ja organiseeritud 
teavitamisega loengu ära
jäämisest hindaksid üli
õpilased õppekorraldust 
kõrgemalt ega raiskaks ka 
oma aega tarbetult kooli 
ruttamisega.
Lisaks arvan, et õppe
korralduse stend võiks jääda 
vaid selleks, milleks ta 
mõeldud on ning vaba ajaga 
seotud teated päris kindlasti 
sinna ei sobi. Kallid kaas
lased, pole mõtet panna 
stendile teadet küüne- 
tehniku teenuste kohta. Igal 
asjal on oma koht.

(Customer Relationship 
Marketing) regionaalse pla
neerimisega tihedas koos
töös Nokia müügiüksustega 
Venemaal j a Ukrainas.

Milliseid väljakutseid 
rahvusvahelises kontser
nis töötamine on esi
tanud?
Väljakutseid saabub iga 
päev. Kuna töö on rahvus
vaheline, siis toimuvad viiel 
kontinendil pidevalt turu- 
muutused ning vastavalt 
sellele peab ennast pidevalt 
kõige selle suhtes ärkvel 
hoidma.

Kas praegune töö on teie 
eluunistus või pürgite 
kõrgemale?
See on kindlasti üks arengu
etapp ja kogemus minu elus. 
Kui pikk, näitab aeg! Palju 
muutub meie ümber ning 
seda pidevalt. Küsimus ei ole 
jõuda kõrgemale, vaid 
lähemale tegevustele, mis 
hingele lähemal.

Kuidas olete oma elu 
Soome ja  Eesti vahel 
jaganud?
Helsingis on mül korter, aga 
abikaasa ja lapsed elavad 
endiselt Tallinnas. Seal on 
ka minu tegelik kodu. Kuna 
reisin pidevalt, siis on kõigile 
parem, et saame alati 
Tallinnas üheskoos pereelu 
nautida.

Milliseid raskusi ning 
rõõmuhetki on teie töö

Triin Rebane
BBL-2
triin. rebane@ebs. ee

Peeter Raidla raamat „Hans 
H. Luik -  päikesepoisist 
miljonäriks" räägib Luige 
elust ning tema edukuse 
saladustest. Raamat pakub 
huvi eelkõige neile, kes on 
meediamagnaadi tegemis
test huvitatud ning tema 
käekäiku tasapisi jälginud.

Raamatus keskendutakse 
peamiselt Hans H. Luige 
äriimpeeriumile ning selle 
ülesehitamisele, tema palju
dele firmadele, mida ta on 
omanud või siiamaani omab. 
Samuti on suur rõhk Luige 
mitmesugustel äritehin
gutel, kust ta on lõpuks alati 
võitjana välja tulnud.

kaasa toonud?
Muidugi pole kerge olla 
perest ja Eesti asjadest palju 
eemal. Õnneks kahandavad 
tänapäeva sidevahendid 
vahemaid ja hoiavad suhted 
lähedasena. Rõõm on see, 
kui tervis korras ja töö on 
huvitav.

Mis on teie edu võti?
Lihtne — iga tööpäev peab 
lõppema mingi otsusega või 
konkreetse tulemusega, 
kasvõi tibatillukesega. 
Lisaks peab teada, mis on 
vaja homme korda saata. 
Minu moto oleks selline: 
„Strategy is nothing, plan
ning is everything!".

Samuti tuleb tööle sõita hea 
meelega.

Töökoht:
N ok ia  N etw orksi 
tu ru n du sd iv is jon

Amet:
Sen ior M arketing  
M anager

Eriala EBSis:
rahvusvaheline 
ä rim ag istri program m  
(2 0 0 3 )

Edukuse valem:
Tööpäev peab lõppem a 
otsuse võ i konkreetse 
tu lem u sega .

Moto:
"S tra te g y  is noth ing , 
p lanning is everyth ing!"

Raamatu meelelahutus- 
likuma osa moodustab 
sissejuhatus, kus Hans H. 
Luik jutustab oma noorus
põlvest. Ülikooliaastad olid 
Luigel värvikad ning tege- 
vusrohked: talle taheti kaks 
korda eksmatt anda, ta elas 
keldris ning teenis leiba koja- 
mehena. Teine m eele
lahutuslik osa on raamatu 
lõpus, kus tema sõbrad- 
kolleegid meenutavad erine
vaid seiku seoses Luigega 
ning iseloomustavad teda 
kui sõpra või äripartnerit.

*i--------------------------------------------------------------------

; Hans H. Luik - päikesepoisist 
! miijonäriks

mailto:triin.rebane@ebs.ee


Peeter Kross: „Ära tee teiseie seda, mida sa ei taha, et suiie 
tehakse!"

Peeter Kross

Anu Kerdi
BBA-2
anu. kerdi@ebs. ee

Peeter Kross on inimene, kes 
tegelikult tutvustamist ei vaja. 
Ta on EBSi tegevdirektor, aga 
enne seda on juhtinud EBSis 
mõningaid välisprojekte. Kes 
aga Peeter Krossist eriti 
midagi ei tea, siis neil on 
j ä r g n e v a s t  i n t e r v j u u s t  
võimalus lugeda,  kuidas  
Peeter Kross EBSi sattus ja  
mismoodi tema maailma näeb.

1.Mida ootasite EBSi tulles ja  
milline oli teie ettekujutus 
EBSist?
Mui oli EBSist küllaltki hea ette
kujutus, teadsin mis EBS on. Olin 
varem juhtinud nii Mainori 
Majandusinstituuti kui ka Auden- 
tese Ülikooli. Suhtlesime töö 
käigus üksjagu palju EBSi juhti
dega. Konkurendid ju ikka vaata
vad üksteist. Pilt EBSist, kui siia 
tulin, vastas ka mu ettekuju
tusele. EBS kui Eesti kõige vanem 
eraülikool pidigi olema ja ongi 
kõige tugevam erakõrgkool Eestis.

2.Miks võtsite vastu töö EBSis?
Olin Audentese Ülikooli rektorina 
tegutsenud peaaegu viis aastat, 
valimisaeg oli kohe ümber saamas. 
Ühel 2005. aasta aprillipäeval 
helistas EBSi rektor Madis 
Habakuk. Muude jututeemade 
seas läks jutt ka mu tuleviku
plaanidele. Ta tegi mulle ette
paneku tulla EBSi juhtima ühte 
huvitavat välisprojekti Aasias. 
Mõtlesin kaks päeva ja ööd ning 
lõime kiiresti käed. See oli mulle 
sel hetkel midagi niisugust, 
millest olin salamisi unistanud. 
Projektist kujunes mõnus vahe- 
aasta eelnevale keerulisele ja 
pingelisele tööperioodile Auden- 
teses, kus oli toimunud järjest 
nelja eraülikooli liitmine ja nende 
sulandamine Audentese struk
tuuri. 2006. aasta suvel asus aga 
senine EBSi tegevdirektor Jan 
Andresoo tööle Hansa Vara
kindlustuse juhina. M. Habakuk 
tegi mulle selle koha täitmiseks 
uue ettepaneku ja nii lihtsalt 
minust EBSi tegevdirektor saigi.

3.Kas teile meeldib  teie 
praegune töö?
See vastab  mu oo tu ste le . 
Võrreldes teiste erakõrgkoolidega, 
kus olen töötanud, on siin juhina 
isegi lihtsam tegutseda, sest EBS 
on hästi väljakujunenud organi
satsioon oma ajaloo ja kultuuriga. 
EBSi administratiivne ja seda 
toetav IT-süsteem on efektiivsed ja 
raudselt paremad nendest, mille
ga olen seni kokku puutunud. EBS 
on ka majanduslikult tugevaim 
Eesti erakõrgkool. Kui siia lisada 
veel head õppekavad, professio
naalsed õppejõud ja töötajad, siis 
mida veel ühelt healt organisat

Kolleeg Peeter Krossist
Peetrile on omane tänapäeval harva
esinev osavõtlikkus teiste inimeste 
suhtes. Talle on kerge rääkida oma 
muredest või lahendamist vajavatest 
küsimustest. Vahel arvan, et eks ta vist 
on veidi ka nende omaduste ohver -  eks 
siis ju käiaksegi rääkimas. Aga oma 
vaiksel rahulikul moel leiab ta alati aja 
inimesed ära kuulata ning isegi kui kõik 
olukorrad kohe lahendust ei leia, 
suudab ta kolleegidesse süstida 
vajalikul määral optimismi ja usku, et 
asjad korda saavad. Teiselt poolt 
iseloomustab teda ka... see sõna

sioonilt tahta? EBSi tulles üllatas 
mind positiivselt see, et EBS on nii 
rahvusvaheline.

4.Mis on teie töös suurim  
väljakutse?
Üks minu konkreetne väljakutse 
on avada EBSi jaoks Soome turg. 
Soome on meie lähim naaber ja 
eesmärk on tuua rohkem Soome 
tudengeid EBSi õppima.

5.Mis muutus/muutub ü li
õpilaste elus seose teie tule
kuga EBSi?
Arvan, et uue tegevdirektori rolli 
pole vaja üle tähtsustada. EBS oli 
ja on tõhus organisatsioon, kus 
edukuse taga on ikkagi meeskond. 
Need lõpptulemused, mis silma 
paistavad, on olnud pideva ja 
pikaajalise meeskonnatöö tule
mus. EBS on küllaltki rahvus
vaheline ja kui vaadata ainuüksi 
neid võimalusi, mis EBSi tuden
gitel on praegu õppimiseks välis
maal, siis nende variantide arv on 
üksjagu kasvanud. EBS on 
pingutanud ka Eesti sees ja 
saavutanud päris mitme avalik- 
õigusliku ülikooliga hea koostöö. 
Kirjutasime alles hiljuti alla 
Tallinna Tehnikaülikooli kui ka 
Eesti Kunstiakadeemia vahe
listele koostöölepingutele. Mõle
mad lepingud on peaeesmärgiga 
suunatud just sellele, et meie 
üliõpilastel, samuti TTÜ ja EKA 
üliõpilastel oleks rohkem valiku
võimalusi käia ja võtta aineid 
teistest kõrgkoolidest. Näiteks 
EKA on pakkunud EBSile väga 
huvitavaid valikainevõimalusi. 
TTÜga oleme jõudnud nii kaugele, 
et hakkame läbi rääkima doktori
õppe koostöö teemal.
Minu meelest on EBSi üliõpilas
organisatsioon erakoolide hulgas 
üks parimaid. Väga iseseisev, 
aktiivne, tublid inimesed eesotsas, 
keda me toetame. Mui on väga hea 
meel, et spordiasjad on arenenud 
edasi ja EBSil on sellel aastal Eesti 
meistrisarjas omanimeline võrk- 
pallinaiskond Milstrand/EBS, kes 
võitis Eesti meistriliiga.
Hea meel on veel selle üle, et EBSi 
on tulnud palju Erasmuse 
tudengeid. N ii tekivad EBSi

võiks vist olla meelekindlus. Ta 
tabab ära, millised küsimused on 
organisatsiooni seisukohalt priori- 
teetsemad, ja siis, nagu ka väike vee
tilk, mis suudab piisava sagedusega 
kivisse langedes augu uuristada, 
asub ta neid järjekindlalt ja 
süsteemselt lahendama. Kui see 
iseloomustus nüüd Viivi Luige 
sõnadega kokku võtta, võib öelda, et 
Peetris on ainulaadsel moel ühen
datud kolm tarkust: südame-, elu-ja 
lugemistarkus. See kõik aga saab 
selgeks alles siis, kui temaga juba

tudengitele võimalused saada 
sõpru terveks eluks, mis on tähtis 
nii isiklikus kui ka tööelus. Meie 
ettevõtluskeskus sai EASilt (Ette
võtluse Arendamise Sihtasutus -  
Toim.) ilusa toetusraha äri- 
inkubaatorite tegemiseks, mis 
seob nii Eesti kui ka välismaa 
kõrgkoole. Lisaks käivitus sellel 
õppeaastal Suprema Academy. 
Niisuguste uute põnevate asjade 
tekitamine toimub eelkõige meie 
tudengite tulevikku silmas pida
des. Need noored, kes on valinud 
EBSi, on teinud oma tuleviku 
seisukohalt õiged otsused.

6. Kas kavatsete suurendada 
meie partnerülikoolide hul
ka?
Neid tuleb pidevalt juurde ja 
teatud määral need ka vahetuvad. 
Praegugi on neid umbes 60 ringis 
ja see on piisavalt suur arv, et 
kõiki kontakte ka korralikult 
hallata. EBS on ka Euroopa 
äriülikoolide organisatsioonis ja 
saame arendada suhteid võrgus
tiku kaudu, kus partneriteks on 
head ja tunnustatud Euroopa äri- 
ülikoolid. Meil on mitu partnerit 
ka Aasias, Austraalias ja Ameeri
kas. Hoiame tähelepanelikult 
silma peäl Hiinal ja Indial. Üri
tame vaadata kaugemale tulevik
ku. Kui praegused EBSi tudengid 
on 15-20 aasta pärast oma elu 
parimas vormis, on ka maailm 
tohutult muutunud. India ja Hiina 
on siis kindlasti maailma juhtivad 
majandusriigid. Seega peaks EBSi 
tudeng olema uudishimulik ja 
looma sõprussidemeid noortega ka 
väljaspool Euroopat.

7. Missugune on teie suhtu
mine hiinlastesse ja kas jät
kate seda suunda?
Kindlasti jätkame. Kui tahame ise 
tulevikus paremad olla, siis peame 
olema ka avatumad. Need Hiina 
noored, kes meil praegu õpivad, 
elavad maailma ühe suurema 
kasvupotentsiaaliga riigis. Need 
suhted ei ole olulised ainult 
EBSile, vaid kogu Eesti majandu
sele.

mõnda aega oled koos töötanud. 
Esimene asi, millega ta inimesed 
oma ümber ära võlub, on soe ja aval 
naeratus, mis teda kunagi maha ei 
jäta.
Piret Rehepapp

YBT (MTÜ Young Business Talents 
Estonia) kuulutas välja konkursi, 
kus oli võimalik kandideerida 
töövarjupäevale.
EBSi ja  YB T i koostöös toimus 
töövarjupäeva eelõhtu EBSi aulas, 
kuhu tulid noored üle Eesti, et saada

8. Kas EBSi haridus on teie 
arvates piisavalt hea, et 
konkureerida tööjõuturul nii 
Eestis kui ka välismaal?
Kui räägime tööjõuturust ja 
vastavast palgastatistikast, siis 
EBSi lõpetajad on nii Eestis kui ka 
välismaal väga edukalt läbi 
löönud. EBS on alles 18-aastane ja 
meie vilistlasedki on veel suhte
liselt noored. Tulevik alles näitab, 
kuhu EBSi lõpetajad reaalselt oma 
elus jõuavad.

9. Mida soovitate tulevasele 
ebsikast ettevõtjale?
Soovin kainet mõistust ja julgust, 
sest ettevõtlus ei eelda ainult häid 
majandusteadmisi, vaid ka head 
analüüsioskust ja  vajadusel 
julgust riskida. EBSis neid 
teadmisi ja oskusi ka õpetatakse. 
Kui ebsikad õppeprotsessi edukalt 
läbivad, võivad nad kindlasti end 
rahulikumalt tunda ja ettevõtjana 
kahe jalaga tugevamalt maa peäl 
seista. EBS on rohkem prag
maatilisem ja praktikalähedasem 
kui suured ülikoolid.

10. Teie tudengipõlve vembud?
Sai tihti lõbusalt aega veedetud ja 
vempe tehti ikka. Kord pidasime 
enne suvevaheaega pikka pidu. 
Hakkasime öösel tagasi ühis
elamusse minema, kuid loomu
likult linnatransport veel ei sõit
nud, sest kell oli umbes neli 
hommikul. Jalutasime läbi linna 
ja märkasime, et inimesed olid 
kogunenud raamatupoodide juur
de järjekorda. Vanasti oli nii, et 
näiteks Eesti Entsüklopeediat ja 
väärtkirjandust ei saanud muud 
moodi kui raamatute ettetelli
misel ja siis tulid inimesed juba 
öösel järjekorda seisma. Otsus
tasime, et ei viitsi jalgsi Musta
mäele ühiselamusse minna, vaid 
ootame esimese trollini. Jäime 
järjekorda seisma ning olime seäl 
unistena päris mitu tundi. Kui 
trollid käima hakkasid, müüsime 
oma kohad hilisematele järjekorda 
tulijatele 3-5 rubla eest maha, mis 
oli tol ajal suur raha.

11. Sport Teie elus?
Ma olen pärit Kehrast, seal on 
aegade jooksul hästi väravapalli 
mängitud. Üliõpilasaastatel olen 
korra isegi Eesti väravapalli 
meistrivõistlustelt medali saanud. 
Koolinoorena viskasin veel oda, 
jooksin tõkkeid ja tegelesin saja 
muu alaga. Sportimine oli tol ajal 
pop ja mulle see meeldis. 
Tulemuste poolest ma eriti ei 
hiilanud, aga suhe spordiga on 
kindlasti mõjutanud positiivselt 
mu füüsilist vormi. Mui on hea 
meel ka selle üle, et kõik mu kolm 
poega on erinevatel aladel Eesti 
meistriteks tulnud. Üritan mu 
eale sobiva sportliku tegevusega 
oma aega sisustada ka praegu — 
suvel meeldib rattaga sõita ja 
talvel suuskadel mäest alla lasta.

infot, kuidas järgmisel päeval käituda, 
mida jälgida, kuidas suhelda meediaga 
jne.

Järgnevalt jagab muljeid Peeter Krossi 
töövari Stiina Ottender.

Miks just Peeter Kross ja  EBS?
EBSi vastu on huvi tekkinud meedia ja 
Interneti vahendusel juba ammu, sest 
tänapäeval on kaval oma karjääri 
planeerida juba varakult. Üks eesmärk 
oli kindlasti kooli, töötajate ja 
tingimustega tutvuda ning teine oli

Jõuluvana kinkis käimiskepid, 
kindlasi võtan need kasutusse.

12. Mida teete meelsasti vabal 
ajal?
Mulle meeldib reisida ja ringi 
liikuda, olla seäl, kus kunagi 
varem ei ole olnud, paraku ei ole 
selleks alati piisavalt aega. 
Loomulikult meeldib aega veeta 
mõnusas seltskonnas ja nautida 
kõike selle juurde kuuluvat. 
Muusikast läheb jazz hästi peale. 
Kinos käija ma pole, teatrisse või 
kontserdile satun keskeltläbi kord 
kuus. Tunnistan, et olen kohati 
mugav ja laisk. Tavalise tööpäeva 
õhtul vaatan ilmselt liiga palju 
telekat, loen ajalehti või ei tee 
üldse midagi mõistlikku.

13. Milline inimene olete enda 
silmade läbi?
Arvan, et olen väliselt suhteliselt 
rahulik inimene. Olen üritanud 
üldjuhul asju heaga lahendada. 
Igal juhul ei ole ma kärkija ega 
mäleta, et oleksin kellegi peale nii 
väga häält tõstnud ka siis, kui on 
olnud hull olukord. Üritan rahu
likult ja mõistlikult asju klaarida. 
Tundub, et olen tihti valmis 
kompromissideks, mis ei pruugi 
alati olla kõige paremad lahen
dused, aga need viivad asju 
kiiremini edasi. Igal juhul ei ole 
ma autokraat. Hindan tarku 
kolleege ja alluvaid, kes vajadusel 
ütlevad ka mulle ette, mida ja 
kuidas peab asju tegema või 
otsustama. Kuigi olen Jäära 
tähtkujus sündinud, tunnen, et 
olen vahel jäärapäine, aga see on 
võib-olla ainult tunne.

14 Mis on teie elu moto?
Igale inimesele on antud üks 
unikaalne kord seda elu elada. Elu 
peab olema huvitav ja põnev. Enda 
elu jaoks oluliste asjade üle tuleb 
ikka ise otsustada, mitte lasta 
seda teistel teha või end liigselt 
mõjutada. Minu üks motodest on -  
ära tee teisele seda, mida sa ei 
taha, et sulle tehakse.

15. Mis tähendab teie jaoks olla 
õnnelik? Kas see on tunne või 
on lihtsalt hea olla?
Filosoofiline küsimus, paljude 
vastustega. Tunnen end õnne
likuna hetkedel, kui olen saavu
tanud tulemuse või seisundi, mida 
olen kavandanud, oodanud ning 
mille nimel olen pingutanud ja 
võidelnud. Kui tulemus on hea ja 
seda ka kõrvalseisjad tunnus
tavad, et hästi tehtud, siis on ju 
hea tunne ja on põhjus ka õnnelik 
olla. Olen ka märganud, et kui 
armutakse, ollakse silmnähtavalt 
õnnelik.... see vist ongi parim viis 
olla õnnelik?

saada aimu juhi tööst ja kohustustest. 
Mis sind üllatas?
Üllatas see, et kõik olid väga sõbra
likud. Minu jaoks leidis kinnitust ka 
tõsiasi, et tegemist on vägagi rahvus
vahelise kooliga, sest meeskond on 
rahvusvaheline ja on ka palju võimalusi 
ennast välismaal täiendada.

Mida Peetrist arvad selle ühe 
päeva põhjal?
Peetrist jäi mulle mulje kui suure
pärasest suhtlejast, väga targast ja 
elukogenud mehest.
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Jevgenia Vannari
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How long have you 
been teaching at EBS? 
What are the 
advantages/disadvanta 
ges?
I started in September 
1999 (I guess). Long 
holidays in summer and 
winter; I'm not sure if  it s 
an a d va n ta ge  but I 
wouldn't change it for the 
world.
Disadvantages -  let me 
think -  no, nothing really 
springs to mind (if you 
choose to work for a 
university, that is)

Do you remember your 
first day at EBS? How  
was it?
I don't think 1 11 ever forget 
it -  my legs shaking and all 
that -  it went quite well, 
though. They were 2^ year 
evening students in the 
public administration prog
ramme.

What is the toughest 
thing for you in teach
ing at EBS?
I wouldn't say it 's toughest 
because of EBS, it would 
most probably be the same 
anywhere, but getting up 
on Monday mornings and 
being the first among 
language teachers to start 
the week can, occasionally,

be quite demotivating. If, 
however, you mean teac
hing as such, then it's most 
probably the responsibility 
teachers are taking when 
they stand in front of their 
audience and are trying to 
make the difference.

What was your scho 
ol life like in compari
son to what we have at 
EBS now?
There is a w orld  o f 
difference. There are things 
(both positive and nega
tive) here at EBS, or any 
university for that matter, 
that you could never even 
dream about when I went to 
university. To start with, 
the fact that everything is 
so computerized these days 
obviously makes every
body's life easier. On the

other hand, there have 
been occasions when 
students' behaviour raises 
eyebrows and it is at such 
moments that you start 
wondering whether the 
inevitable "progressive" 
changes have been positive 
or rather negative.

What do you think about 
your students? Have 
there been any disap
pointments or good  
surprises?
I f  we leave aside the 
academic ability concer
ning languages, I would say 
that 95% of my students 
have been good surprises. 
Academ ically, though, 
there have been various 
cases and if a student is a 
disappointment as a whole, 
then it is mainly because

they were much too weak to 
start with, as a result of 
which the effect of their 
studies was similar to 
building a house and 
starting with the roof, not 
with the foundation.

What are your plans for 
future? (EBS, family, 
country of residence, 
business...etc)
Presently they are most 
definitely connected to 
EBS. Being part of an 
exchange programme or 
any foreign experience 
would be greatly valued. As 
for the country of residence, 
I do not think I would ever 
like to permanently leave 
Estonia, but I would most 
definitely love to live and 
work in another country for 
quite an extended period of 
time.
Regarding setting up my 
own business -  no, I don't 
think so. I've seen too many 
people who have done that. 
They just seem to be 
working away the best 
years of their life and 
walking around looking 
more troubled and gloomy 
than they really should be -  
or maybe it's the weather.

Interesting facts

Born:
July 27, 1972, Jõgeva, 
Estonia

Education:
T a llin n  Pedagog ica l 
University, Department 
of English, Estonian 
Business School MBA

Work Experience:
7 years in EBS

Hobbies:
things you can do with 
boards - snowboarding, 
wake-boarding and most 
definitely traveling -  
anywhere, anytime

Favorite food:
pasta mmm... (but no 
blue cheese)

Favorite color:
most definitely yellow -  
like the sun

Favorite country:
the ones in Europe and 
with a lot of sun

Favorite movie:
wow, there are a number 
(Beautiful Mind is def- 
nitely one of them)

Kõhutants !õi sünnipäevaie hoo sisse
Triin Rebane
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

Pidu algas EBSi aulas, kuhu 
olid oodatud kõik varasemad 
üliõpilasesinduse inimesed 
ning ka praeguse esinduse 
tähtsamad tegelased. 
Eestlaste peod algavad 
tavaliselt äärmiselt viisakalt. 
Pikk laud, küünlad ning 
pidulikult riides inimesed, 
kes ei oska kuidagi olla ega 
midagi teha. Peagi aga 
muutus õhkkond vabamaks 
ning meeleolu rõõmsamaks.

Muidugi aitas sellele kaasa 
lonks „karastusjooki" ning 
kõhutäis hapukurki, viinerit 
ning kartulisalatit. 
Üliõpilasesinduse liikmetele 
esines EBSi kammerkoor, kes 
laulu teiste seas üles võttis. 
Peagi laulsid kõik koos 
Gaudeamust — kes valjul 
ning selgel häälel, kes 
punastades ja vaikselt oma 
salli sisse. Sellest hetkest 
alates muutus olukord üha 
lõbusamaks ning värvika
maks. Sünnipäeva kavas oli 
kõikide juhtkondade tutvus

tus ning lühike ülevaade, 
mida omal ajal tehti. Nagu 
selgus, siis arvavad kõik 
juhtkonnad, et just nemad 
hakkasid välja andma 
Tudengilehte ning muutsid 
üliõpilasesinduse edukaks. 
Eks igaühel ole ka selles 
küsimuses omamoodi õigus. 
Loomulikult ei puudunud 
ettekannetest erinevatel aja
hetkedel päevavalgust näi
nud naljakad juhtumid — 
kelle ajal keelati ära Tudengi- 
leht, kes käis Otepääl koos
olekul" ning kes ei saanud üle 
sõnapaarist „ohtlik olukord". 
Peolt ei puudunud ka korralik 
üliõpilasesinduse ilmaennus
tus meie suurepäraselt ilma- 
tüdrukult Liis Lassilt. Tema 
ennustuste kohaselt on esin
duse elus olnud nii karme, 
tormiseid kui ka sooje, päike- 
sepaistelisi ilmu. Sarnaseid 
kliimanähtusi on oodata ka 
tulevikus. Viimaseks ette
asteks oli praeguse esinduse

Ines Karu

esimehe Ardo Uudmäe ülla
tus külalistele -  kõhutantsu 
show Ines Karult.
Karu tantsusammud ajasid 
rahva hulluks. Hetk hiljem 
võis näha kõiki Karu sabas 
puusi hõõrutamas ning muid 
imelikke liigutusi tegemas. 
Just Karu kõhutants oli see, 
mis peole õige hoo sisse lõi. 
Külalised olid ülemeelikud 
ning parajalt pea kaotanud.

Kuid seda ainult heas mõttes. 
EBSist suunduti edasi öö
klubisse Angel.
Hoolimata ebaviisakast door 
mtma^er'ist nautisid kõik 
kohalviibijad pidu ja võtsid, 
mis võtta andis. Pidu kestis 
varajaste hommikutundi- 
deni, mil viimased ebsikad 
klubist välja taarusid.

TürküBel ja ebsikad.
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Aiates 2006. aasta sügisest ei võeta EBSi vastu 
uusi avaiiku haiduse tudengeid. Mis saab aga 
praegustest?
Kati Valvik
BPA-3
kati.valvik@ebs.ee

Sellel aastal uus avaliku 
halduse grupp EBSis ei 
alustanud. Miks see nii on 
ja  kuidas eelnevatel  
a a s t a t e l  õ p i n g u i d  
alustanud tudengitele 
täisväärtuslik haridus 
t a g a d a  -  n e n d e l e  
küsimustele vastamiseks 
võtsime ühendust õiguse 
ja  a v a l i k u  ha ldu se  
õppetooli juhataja prof. 
Arno Almanniga, dotsent 
H e i k k i  P ä e v a g a  j a  
õppeosakonna juhataja 
Kadri O sulaga.

Miks ei alustatud sellel 
aastal avaliku halduse 
uue grupiga?
Selgus, et avaliku halduse 
erialale soovivate tudengite 
arv on juba aastaid madal 
olnud, sellel aastal ei 
suudetud kokku panna isegi 
20 tudengiga gruppi.Kadri 
Osula sõnul on halduse 
tudengite arv vähenenud 
juba 2000. aastast, eriti 
drastiliselt alates 2003.— 
2004. aastast. ,,2003. aastal 
lõpetas ime vastuvõtu  
avaliku halduse õhtuõppe 
erialale. Päevaõppe rühmad 
oleme siiski avanud, kuigi 
õppima asunute hulk on 
olnud enamasti 12-16 
tudengi ringis." Veel lisab 
Osula: „Kuivõrd avaliku 
halduse tudengite hulk on

a a s t a - a a s t a l t  o lnud  
langustrendis, siis järgmisel 
õppeaastal EBS seda eriala 
enam avada ei plaani. Ja 
muide, võin lisada, et IT- 
juhtimise erialaga juhtub 
ilmselt sama, sest ka seal on 
sisseastunud tudengite hulk 
äärmiselt väike." Heikki 
Päeva lisab veel: „Tuleb 
tunnistada, et samasugune 
otsus on kaalumisel olnud 
juba ka paaril eelneval 
aastal, kuid siis on päevane 
rühm siiski avatud. Plaanis 
on aga rahvusvahelise 
ärijuhtimise õppekavasse 
sisse viia avalikule sektorile 
suunatud spetsialiseerumis- 
plokk."

Prof. Arno Almann näeb 
asjal ka teist poolt kui ainult 
üliõpilaste puudust:
„ A v a l i k u  h a l d u s e  
bakalaureuseõpe toimivas 
haridusmudelis on ammen
dumas. Avaliku halduse 
arengu vajadused eeldavad, 
et ametikohtadel avalikus 
halduses töötaksid erinevate 
erialade lõpetajad, kelle 
haridus on vähem alt  
magistritasemel. Avaliku 
halduse eriala kui haldus- 
valdkondi siduva eriala 
tuleviku perspektiiv on 
magistritasand. Ka EBS 
pakub spetsialiseerumist 
ärijuhtimise magistriõppes 
avaliku halduse suunal.

Seega käime me koos avaliku 
halduse arengu vajadustega 
ning mõtleme ka oma 
tudengite tulevikule."

Kuidas tagatakse õpin 
gud neile, kes ei lõpeta 
nominaalaj aga? 
Erialaained?
Heiki Päeva: „Õppeosakond 
kaardistab olukorra ja val
mistab edasiste õpingute 
projekti ette detsembrikuu 
alguseks. Sealjuures looda
me viljakale koostööle kõigi 
avaliku halduse eriala üli
õpilastega." Üliõpilaste 
koostööga võib praeguseks 
juba a rves tada ,  sest 
tudengid on välja mõelnud 
palju võimalikke stenaariu- 
meid ning need ka koolile 
esitanud. Toimunud on ka 
väike koosolek, kus mõlemad 
pooled said oma mõtteid 
avaldada. Põhimõtteliselt 
eeldatakse aga, et õliõpilane 
lõpetab ülikooli nominaal- 
ajaga. „Kui see ei toimunud 
objektiivsetel põhjustel, on 
võimalik kas aine asendada 
või see võtta meie poolt 
aktsepteeritud teise ülikooli 
õppekavast," lisab Almann. 
Osula soovitab üliõpilastel 
erialaaineid õigel ajal 
deklareerida ning need ka 
edukalt läbida: „Kui tege
mist on mitmeid aastaid 
tagasi õppima asunud tuden
giga, kellel on väga palju

erialaainete võlgu vara
sematest aastatest ning 
tudeng on akadeemilisel 
puhkusel või plaanib veel 
aastaid õppida osakoor
musega (üksikute ainete 
kaupa), siis pole välistatud, 
et sellisel tudengil on küll 
mõistlikum jätkata õpinguid 
mõnes muus üli-koolis või 
vahetada eriala."

Avalikku haldust õppi
ma asunud tudengite 
edus on nad aga suhte 
liselt kindlad.
„Kui riigisektori korral on 
tõsised kahtlused erialaste 
töökohtade leidmisel, siis 
erasektoris valitseb tööjõu
puudus. Olen kindel, et EBSi 
haridus annab arvestatava 
konkurentsieelise tööturul. 
Tuleb osata see eelis vaid ära 
kasutada," ütles Päeva. 
„EBSi avaliku halduse eriala 
lõpetajad on tõestanud 
ennast tööturul tõsiste 
tegijatena. Pole kahtlust, et 
tänased õppijad sooviksid 
latti alla lasta -  õppejõud ei 
tee seda kindlasti ning seega 
pole ka ohtu, et keegi 
lõpetanu ei leia tööd," arvab 
Almann. Rahustuseks lisab 
veel Osula: „Tudengitel ei 
tarvitse muretseda ja ette 
paanikat tekitada. EBS 
hoolib oma tudengitest ja 
teeb omalt poolt parima, et 
kõ ik  õppima asunud

õpihimulised ja töökad 
tudengid saaksid enda 
valitud erialal edukalt lõpe
tada."

Seoses avaliku halduse 
uute kursuste avamata 
jätmisega tekkida või 
vad komplikatsioonid ja  
nende võimalikud lahen 
dused:
Tõenäoliselt tekitab enim 
probleeme ainete uuesti 
võtmine. Kui tudeng on 
sunnitud võtma aineid 
mõnes teises ülikoolis, siis 
tuleb see korraldada teise 
ülikooli avatud ülikooli 
kaudu. Aine maksumus 
sõltub teise üli-kooli avatud 
ülikooli ainepunkti maksu
musest. Oluline on meeles 
pidada, et diplom saadakse 
sellelt koolilt, kus on oman
datud enamik ainetest. Kui 
ei ole võimalik aga sama 
ainet võtta, mis EBSis 
mingil põhjusel võtmata jäi, 
siis saab selle asendada ka 
sarnase ainega mõnes teises 
ülikoolis.
Täisstipendiumi puhul hüvi
tab EBS ka need ained, mis 
üliõpilane oli sunnitud võt
ma mõnes teises ülikoolis, 
juhul kui ta oli akadeemilisel 
puhkusel.

Interesting facts

Learn About Other Cuttures through Sport

Renju World Championships have been held 
every second year since 1989. The first 

Jevgenia Vannari championship took place in Japan, in 1991 in
IntBBA-2 USSR, in 1993 in Sweden, 1995 -  Estonia,
jevgenia.vannari@ebs.ee 1997 -  Russia, 1999 -  China, 2001 -  Japan,

2003 -  Sweden, 2005 -  Estonia.
Four time Renju World Champion is a 
graduate from EBS Ando Meritee.

It has become a tradition 
at EBS to organize Renju 
m a t c h e s  b e t w e e n  
Estonian and Chinese 
students. This season the 
game took place on the 
6th of December. Six 
Estonian players tried 
very hard to succeed in 
the challenge and indeed 
they did. All of them won 
their matches, which was 
q u i t e  u n e x p e c t e d .  
Thanks to Erkki Saar
niit, who organized some

g a m e s  d u r i n g  the  
semester so that the 
native players had a 
chance to practice and 
improve their skills!

Renju comes from China. It is 
the professional variant of a 
board game called Gomoku. 
Renju is played with black 
and white stones and the aim 
of each player is to get five or 
more stones in a row, while 
preventing their opposition 
from doing so.

It is not as easy as it sounds. I 
can say that for sure, because 
I played it myself too. The 
game creates quite a lot of 
tension, because you are 
always afraid that your 
opponent will make a move 
that you won't notice, leading 
to you losing very quickly.

As Estonian Business 
School rector Mr Madis 
Habakuk had mentio ned 
in his opening speech, it is 
essential for

di f ferent nations to 
compete in sporting  
events, as it br ings  
v a r i o u s  c o u n t r i e s  
together and helps to 
learn more about cultures 
of one another.

We had the honor to welcome 
at EBS the Second Secretary 
(Political and Educational 
Affairs) of the Embassy of the 
People's Republic of China 
in the Republic of Estonia 
Mrs. Yu Shuang, also the

president of Estonian Renju 
Association Ants Soosõrv. 
Aivo Oli (18 years old), Renju 
champion of Estonia played 
with all of the 12 contestants 
simultaneously, and in less 
than seven minutes he lost 
only one game. Isn't that 
amazing?!
I would encourage everyone 
to participate in Renju 
games. It is a nice 
experience and who knows, 
maybe you will be the next 
world champion!
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